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2. ДАН ПОБЈЕДЕ

Текст:  Бојана Мајсторовић

Полагањем вијенаца код спо-
мен-обиљежја борцима На-
родноослободилачког рата, 
те код споменика борцима 
Одбрамбено-отаџбинског 
рата, у Омарској је обиљежен 
Дан побједе над фашизмом, 
9. мај. Вијенце су положиле 
делегације приједорског СУБ-
НОР-а, Града Приједора, бо-
рачких организација и Мјесне 
заједнице Омарска. 
Дан побједе над фашизмом 
велики је празник, рекао је 
предсједник приједорског 
СУБНОР-а Вељко Родић, иста-
кавши да нема веће среће од 
живота у миру, али да је до 
мира тешко доћи. 
"У Другом свјетском рату под 
оружјем је било 1,7 милиона 
људи, а погинуло је више од 
50 милиона. На Козари је по-
гинуо сваки пети становник, 
око 45.000 људи укључујући 
партизане и цивилне жртве. 
Само из Приједора, настрада-
ло је 990 дјеце и преко 12.000 
дјеце са Козаре у логорима 
смрти", рекао је Родић.
Потомци се поносе славном 
прошлошћу својих предака, 
а о Народноослободилачкој 
борби учиће и будућа по-
кољења, поручио је градона-

челник Приједора Слободан 
Јавор, потенцирајући да је 
важно памтити жртве.   
"Желимо да нове генерације 
знају ко су и каква је историја 
поткозарског краја и свијета 
из Другог свјетског рата. Наши 
преци су нам омогућили да 
живимо слободно и да ту сло-
боду цијенимо. Овако нешто 
никада и никоме не смије да 
се понови. Треба да обиљежа-
вамо овај датум, да причамо 
о том времену које је било 
тешко за цијели свијет, са по-
гледом ка бољој будућности", 
рекао је Јавор додавши да Ре-
публику Српску треба чувати 
као гарант слободе српског 
народа.
У оквиру обиљежавања овог 

историјског датума, делега-
ција приједорског СУБНОР-а 
положила је вијенац код би-
сте народног хероја Милоша 
Мамића у Омарској. Поводом 
Дана побједе над фашизмом, 
вијенци су положени и у Љу-
бији. Начелник Одјељења 
за културу, међународну са-
радњу, спорт и невладине 
организације Александар 
Миљешић рекао је да је деве-
ти мај 
значајан датум за све слобо-
дарске народе.
„Становништво Козаре и Пот-
козарја дало је велике жртве 
у Другом свјетском рату и 
значајан допринос покора-
вању највећег зла 20. вијека, 
какав је био фашизам. Велики 

број наших породица је у тој 
борби за слободу остао без 
својих најмилијих и оно што 
ми можемо да урадимо је да 
оваквим обиљежавањима 
његујемо културу сјећања и 
да поручимо да њихове жртве 
никада неће бити заборавље-
не. Љубија, такође, жели да 
пошаље поруку Европи и ми 

се придружујемо свим зе-
мљама које прослављају Дан 
побједе“, рекао је Миљешић. 
Девети мај обиљежава се 
у знак сјећања на тај датум 
1945. године када је ступила 
на снагу безусловна капиту-
лација нацистичке Њемачке, 
чиме је завршен Други свјет-
ски рат у Европи.

ПОШТОВАТИ ХЕРОЈСТВО ПРЕДАКА 
10. мај 2024.

ДОДИК: СРБИ СУ СЛОБОДАРСКИ НАРОД КОЈИ ЈЕ 
УВИЈЕК БИО НА СТРАНИ ПРАВДЕ

Предсједник Републике Српске Милорад Додик че-
ститао је грађанима Српске 9. мај - Дан побједе над 
фашизмом и Дан Европе, поручивши да су Срби сло-
бодарски народ који је увијек био на страни правде и 
да треба да буду поносни на своју прошлост, историју 
и побједу у борби против фашизма.
Додик је истакао да је Дан побједе над фашизмом је-
дан од најзначајнијих датума у историји човјечанства 
и дан када се обиљежава побједа слободарског свије-
та над фашизмом у Другом свјетском рату. 
"То је дан када одајемо почаст жртвама антифаши-
стичке борбе чији је живот уграђен у стварање бољег 
и праведнијег свијета. Сјећајући се огромног доприно-
са српског народа у борби за ослобађање Европе, из-
ражавамо нашу захвалност херојима који су донијели 
мир", истакао је Додик. 
Он је навео да је Република Српска данас добро и ста-
билно мјесто за живот свих, без обзира на нацију и 
вјеру. 
"Ми настављамо да гајимо савремене цивилизацијске 
вриједности и антифашистичку традицију", наводи се 
у честитки предсједника Републике Српске.        

  СРНА

Текст:  Рената Ш. Новаковић

Поводом 9. маја, Дана побједе над фашизмом, на 
Партизанском гробљу у Приједору положени су 
вијенци, уз обраћање званичника.  
По ријечима предсједника Градског одбора СУБ-
НОР-а Приједор Вељка Родића, Југославија је 
дала велики допринос у борби против фашизма, 
што потврђује 450.000 погинулих и 200.000 заро-
бљених непријатељских војника на крају Другог 
свјетског рата.
"Наш крај је дао велики допринос општој борби 
против фашизма. У Југославији је погинуо сва-
ки десети становник, а на подручју Козаре сваки 
пети, што значи да се на Козари водила интензив-
нија борба у односу на остале територије. Вели-
ки број цивилног становништва је страдао, поред 
партизана који су водили жестоке борбе", пору-
чио је Родић.
Начелник градског Одјељења за борачко-инва-
лидску заштиту Ранко Колар подсјетио је да се ове 
године обиљежава 79 година од побједе над нај-
већим злом које је задесило човјечанство. 
"Из града Приједора српски народ увијек је слао 
поруке мира и толеранције. Потребно је да имамо 

узајамно поштовање једни према другима. Свје-
доци смо да је дио међународне заједнице 'при-
тиснуо' Републику Српску са свих страна у жељи 
да нам припишу нешто што није. Надамо се да ће 
они то разумјети кроз вријеме, јер Срби су увијек 
били одбрамбени и ослободилачки народ који је 
бранио своју територију. Никада никога није на-

падао, нити је извршио било какав колективни 
злочин према било ком народу", додао је Колар. 
Пригодан програм, овим поводом, извели су уче-
ници ОШ „Петар Кочић“. Осим на Партизанском, 
вијенци су положени и за жртве усташког злочина 
на на Јеврејском гробљу у Приједору. 

КОЗАРА ДАЛА ВЕЛИКИ ДОПРИНОС БОРБИ ПРОТИВ ФАШИЗМА
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Обиљежавање 9. маја у Омарској

Делегација Града Приједора положила вијенац

Са обиљежавања у Љубији
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Текст:  Зoрaн Сoвиљ

Привредници који послују у 
Индустриjскoj зoни “Цeлпaк”, 
кажу да су недавно започети 
радови нa aсфaлтирaњу сao-
брaћajницe Ц104 од великог 
значаја. Они су зaхвaлни лoкaл-
ноj зajeдници штo ћe им нa oвaj 
нaчин oмoгућити квaлитeтниjу 
сaoбрaћajну кoмуникaциjу 
приликoм плaсмaнa свojих 
прoизвoдa.
“Дo приje пeт гoдинa, oвдje je 
билa шикaрa, сaда je то дру-
гa сликa. Жeлим jaвнo дa сe 
зaхвaлим нaшeм грaдoнaчeл-
нику и цијелом тиму кojи je 
зaдужeн зa oву изгрaдњу. Oвo 
чини jeдну вeoмa дoбру причу, 

пoзитивну зa грaд Приjeдoр, зa 
пoстojeћe инвeститoрe, a и зa 
нeкe нoвe кojи имajу у плaну дa 
дoђу и ствaрajу пoзитивaн пo-
слoвни aмбиjeнт у нaшeм грa-
ду“, истaкao je Mилeнкo Кoн-
дић, дирeктoр фирмe “Eднa 
мeтaлвoркинг”. 
И дирeктoр фирмe “Roundliner” 
Oсмaн Џaмaстaгић кaжe дa je 
у дaнaшњe вриjeмe путнa ин-
фрaструктурa вeoмa битнa, 
дoдajући дa њeгoвa фирмa 
кoмплeт прoизвoдњу плaсирa 
нa инoстрaнo тржиштe те дa ћe 
урeђeњe путнe инфрaструктурe 
oлaкшaти трaнспoрт. 
У плaну je дa сe aсфaлтирa 
сaoбрaћajницa ширинe oсaм и 
дужинe 200 мeтaрa, a вриjeд-

нoст рaдoвa je 1.050.000 KM. 
Извoђaч рaдoвa je прeдузeћe 
“Приjeдoрпутeви”, гдje исти-
чу дa свe идe прeдвиђeнoм 

динaмикoм. “Tрeнутнo смo нa 
зeмљaним рaдoвимa, a ускoрo 
пoчињeмo сa рaдoвимa зa 
oдвoд oбoринских пaдaвинa 
и фeкaлнe кaнaлизaциje. Aкo 
вриjeмe будe дoзвoљaвaлo и 
aкo будe свe ишлo пo плaну, 
зaвршићeмo  у дoгoвoрeнoм 
рoку, a тo je 90 дaнa”, кaжe 
Игoр Пaвлoвић, рукoводилaц 
рaдoвa. 
Рaдoвe нa aсфaлтирaњу 
сaoбрaћajницe Ц104 у Ин-
дустриjскoj зoни “Цeлпaк” 
oбишao je грaдoнaчeлник При-
jeдoрa Слoбoдaн Jaвoр, кojи je 
нaглaсиo дa лoкaлнa зajeдни-
цa мoжe бити пoнoснa нa oнo 
штo je у прeтхoднoм пeриoду 
урaђeнo нa привлaчeњу инвe-
ститoрa у oву пoслoвну зoну. 
Нaглaсиo je дa je у тoмe билa 
знaчajнa и пoмoћ Влaдe РС, 
дoдajући дa сe нaдa дa пoмoћ 
нeћe изoстaти кaдa je у питaњу 
зaвршeтaк кoмплeтнe путнe ин-
фрaструктурe у Индустриjскoj 

зoни. 
“Дрaгo нaм je штo имaмo при-
лику дa рaзгoвaрaмo сa при-
врeдницимa кojи oвдje имajу 
свoje пoгoнe, кojи су и тe кaкo 
зaдoвoљни и oвo ћe им у мнoгo 
чeму пoмoћи. Вишe путa смо 
дoлaзили oвдje и рaзгoвaрaли 
o рaзличитим приoритeтимa, 
а oни су искaзaли пoтрeбу зa 
aсфaлтирaњeм сaoбрaћajни-
цe. Прojeкaт ће oбухвaтити 
изгрaдњу и трoтoaрa сa oбe 
стрaнe, тaкoђe хидрo и eлeк-
трo фaзу и мислим дa ћe oвa 
сaoбрaћajницa дoприниjeти 
бржeм рaзвojу и трaнспoрту те 
свeму oнoмe штo je нeoпхoднo 
дa би пoбoљшaли услoвe у Ин-
дустриjскoj зoни”, нaглaсиo je 
Jaвoр.  
У Индустриjскoj зoни “Цeлпaк” 
имa 28 приврeдних субjeкaтa, 
кojи зaпoшљaвajу oкo 450 
рaдникa. Урeђeњe путнe ин-
фрaструктурe oлaкшaћe им рaд 
и трaнспoрт прoизвoдa. 

АСФАЛТИРАЊЕ САОБРАЋАЈНИЦЕ  
У ИНДУСTРИJСКOJ ЗOНИ „ЦEЛПAК“

Текст:  Бојана Мајсторовић

У Приједору ће и ове године 
низом манифестација бити 
обиљежен Дан града, 16. мај. 
Шеф Кабинета градоначелни-
ка Приједора Данијела Додош 
каже да су мајске свечаности 
почеле 8. маја, посјетом градо-
начелника Слободана Јавора 
Дјечијем вртићу „Радост“.
„Традиционално са најмлађим 
суграђанима кренули смо у 
мајске свечаности. Град При-
једор је ове године донирао 
средства за реновирање једне 
сале Дјечијег вртића 'Радост' 
тако да је то била прилика да 

видимо како изгледа реновира-
на сала“, изјавила је Додошева.
Она додаје да ће у сарадњи са 
Удружењем ликовних умјет-
ника Приједор и школарцима 
бити осликана зграда вртића на 
Уријама. 
„Десетог маја радници Градске 
управе дариваће крв на Транс-
фузији Приједор. Ту вече у Гале-
рији 'Сретен Стојановић' биће 
одржана традиционална хума-
нитарна аукција радова полаз-
ника Школе сликања Бориса 
Еремића“, рекла је Додошева.
По њеним ријечима, дашак 
новог у град на Сани унијеће 
Фестивал „Здравица“ који ће 

почети у подне, 11. маја, на Ма-
лом градском тргу.
„Организатори Фестивала 
'Здравица' припремили су до-
бар програм и нешто ново у на-
шем граду. Истог дана у 16:30 
часова биће бесплатна пројек-
ција филма 'Недеља' у Кину 
'Козара', која ће бити и наред-
ног дана у исто вријеме, такође 
бесплатно. У суботу, 11. маја, у 
20 часова у Позоришту Прије-
дор биће одиграна представа 
'Лет изнад кукавичјег гнијезда' 
, а за све наше суграђане улаз је 
бесплатан“, најавила је Даније-
ла Додош.
Додаје да ће у понедјељак, 13. 

маја, градоначелник Слободан 
Јавор уприличити пријем за нај-
боље приједорске ученике.
„Њих 20 доручковаће са гра-
доначелником, као што је то 
било и прошле године. Одлу-
ком градоначелника, од ове 
године најбољи ученици при-
миће поклон од Град Приједо-
ра у вриједности од 200 КМ. 
И ове године ће билборди са 
најбољим ученицима да красе 
град, али оно што је ново јесте 
да ће билборди са пет најбољих 
студената да красе Приједор. То 
је заиста нешто чиме се поноси-
мо, то је наша будућност, наша 
младост, људи који ће овдје 
градити живот. Фокус је управо 
на ђацима, на младим људима, 
који су будућност Приједора“, 

истакла је Додошева.
Додаје да ће 15. маја бити на-
грађени најбољи ликовни ра-
дови о темама „Љепоте мога 
града“ и „Знаменитости При-
једора“, а који су у сарадњи са 
Галеријом „Сретен Стојановић“ 
изабрани на конкурсу. Истог 
дана, у сриједу 15. маја, биће 
одржана 63. Међународна улич-
на трка који почиње од 15:30 
часова на Тргу мајора Зорана 
Карлице. Круна мајских свеча-
ности је 16. маја.   У 10 часова 
на Тргу мајора Зорана Карлице 
биће организован аниматор-
ски програм „Дјечија градска 
олимпијада“. Биће положени 
вијенци испред споменика „За 
крст часни“ и испред спомени-
ка Ослободиоцима Приједора, 
након чега ће услиједити Све-
чана академија у Позоришту 
Приједор. За најмлађе Прије-
дорчане ће на Малом градском 
тргу у 19 часова почети концерт 
Леонтине Вукомановић и хора, 
а након њега од 20:30 часова 
концерт локалне музичке групе 
„Евергрин“.
„Желимо да промовишемо 
оно што је приједорско, што је 
наше. Имамо чиме да се поно-
симо. Позивам све суграђане 
да нам се придруже кроз низ 
догађаја и да заједно обиље-
жимо 16. маја“, навела је Додо-
шева.

ПРИЈЕДОР НИЗОМ МАНИФЕСТАЦИЈА ОБИЉЕЖАВА ДАН ГРАДА

Данијела Додош, шеф Кабинета 
градоначелника

Градоначелник Слободан Јавор посјетио Дјечији вртић "Радост".
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Текст:  Деборах Совиљ

“Спомен-подручје Доња Градина” 
једна је од установа које чувају успо-
мене  на жртве усташког злочина. 
Колико је тешко, у данашње врије-
ме, и с обзиром на историјску ди-
станцу, његовати културу сјећања? 
- Јавна установа „Спомен-подручје 
Доња Градина“ основана је са циљем 
очувања трајне успомене на жртве 
усташког злочина геноцида у Другом 
свјетском рату на највећем стратиш-
ту јасеновачког концентрационог 
логора у селу Доња Градина. Ради 
се о непокретном културном добру 
од изузетног значаја за Републику 
Српску. Ове године обиљежава се 
79. година од пробоја посљедње ја-
сеновачке групе логораша, и са ове 
дистанце можемо рећи да смо при-
купили значајан фундус материјала 
који свједочи о страдању цивила за 
вријеме Независне Државе Хрватске, 
а то говори да преданим и посвеће-
ним радом историјска дистанца не 
чини проблем. Осим истраживања, 
посвећени смо и раду са школским 
групама, што је веома значајно за 
његовање културе сјећања и упра-
во на тај начин добијамо и повратну 
информацију о томе колико ученици 
знају о овој теми и колико су заинте-
ресовани. Морам апострофирати да 
многи ученици имају претке који су 
или страдали у логору или су успјели 
да преживе и та, можемо рећи, ус-
мена предања у њиховој породици 

су значајна за културу сјећања.

Можете ли нам изнијети неке де-
таље у вези са усташким злочинима 
у Доњој Градини?
- Дана 22. априла 1945. године у 
Концентрационом логору Јасеновац 
било је 1.073 логораша који су били 
јако психички и физички исцрпље-
ни. Њих 600 одлучило је да покушају 
побјећи односно да је боље да у том 
бијегу настрадају од усташког метка 
него од усташке каме. Преживјело 
их је само 90, али њихова свједочан-
ства остала су завијек доказ о усло-
вима и начину боравка у најстра-
вичнијем логору из Другог свјетског 
рата. Доња Градина прикључена је 
систему Концентрационог логора 
Јасеновац почетком 1942. године, 
јер је због близине логору и свог по-
ложаја одабрана да буде стратиште 
логора. То значи да су у Доњу Гра-
дину скелом преко ријеке Саве пре-
вожене групе логораша на ликвида-
цију. О томе свједочи 105 масовних 
гробница на девет гробних поља. 
Димензије ових гробница, као и њи-
хов распоред и положај, доказ су да 
је усташки злочин геноцида систе-
матски планиран. У Доњој Градини 
налазе се и остаци усташке творнице 
сапуна као и Топола ужаса, нијеми 
споменици који свједоче о звјерст-
вима почињеним над недужним Ср-
бима, Јеврејима и Ромима у систему 
Концентрационог логора Јасеновац.

Свједоци смо покушаја прекрајања 
историје. На који начин се томе 
одупријети и да ли је тешко, након 
толико времена, прикупити мате-
ријалну грађу која свједочи о стра-
дању цивила у НДХ? 
- Историјски ревизионизам јесте 
дуго на сцени, али ми се управо на-
шим дјелима боримо против тога. 
Дакле, прикупљањем материјала 
попут докумената, фотографија и 
предмета, њиховом обрадом и пре-
зентацијом ми попуњавамо, да тако 
кажем, мозаик страдања Срба, Јев-
реја и Рома и доказујемо бруталност 

и размјере усташког злочина геноци-
да у Независној Држави Хрватској. 
Управо зато често подсјећамо путем 
медија на нашу иницијативу за при-
купљање докумената, фотографија и 
предмета, јер на тај начин отимамо 
од заборава сваки детаљ и сваку жр-
тву, а путем фотографија ми жртвама 
враћамо лице. 

Да ли је виртуелна презентација 
историјских садржаја начин да се 
допре до млађих генерација? То је 
примијењено у Музеју Национал-
ног парка „Козара“, али и у „Спо-
мен-подручју Доња Градина“. Под-
сјетите нас о којој је изложби ријеч 
и какав је одговор посјетилаца? 
- Примјена технолошких иновација у 
презентацији историјских чињеница 
јесте нови начин презентације и сва-
како да је примјенљив и има своју 
употребну вриједност. Посебно је та-
кав вид презентације интересантан 
млађој публици. Колега Дејан Мотл и 
ја смо 2020. године приредили мул-
тимедијалну изложбу под називом 
„Концентрациони логор Јасеновац 
1941-1945. године“ која је премијер-
но отворена у Београду, а под покро-
витељством Министарства одбране 
Републике Србије и Министарства 
културе и  информисања Републике 
Србије те је након тога обишла више 
градова у Републици Српској и Ср-
бији. Између осталих садржаја, ова 
изложба је садржавала и холограмс-
ку пројекцију о страдању православ-
не породице Босанац која је посебно 

била интересантна, али и едукатив-
на за посјетиоце. Поред ове излож-
бе, на нашем сајту и нашем Јутјуб 
каналу налазе се садржаји сличног 
типа који су свакако едукативног ка-
рактера.

Шта ће за ово спомен-подручје зна-
чити меморијални музеј који ће, 
како је најављено, заједнички гра-
дити РС и Србија? Шта би требало 
да он садржи? 
- Меморијални центар је неопходан 
прије свега како бисмо добили садр-
жаје које данас немамо, а потребни 
су за бољу презентацију меморија-
ла. Доња Градина ће на тај начин 
постати регионални центар за истра-
живање усташког злочина геноцида, 
што она свакако јесте. Важна је па-
жња коју нам посвећује и Република 
Србија, јер је ово не само питање Ре-
публике Српске већ је ријеч о наци-
оналној историји. Изградњом музеја 
и пратећих садржаја употпунићемо 
простор и заокружити начин презен-
тације меморијала.

На који начин ће бити обиљежен 
Дан сјећања на 700.000 жртава 
усташког злочина-геноцида у кон-
центрационом логору Јасеновац? 
Знамо да је централна манифеста-
ција 12. маја у „Спомен-подручју 
Доња Градина“.  
- Обиљежавање почиње 11. маја 
када ће у Дому културе у Козарској 
Дубици са почетком у 20.00 часова 
бити изведена меморијална акаде-
мија под називом „Туга која траје 
цијели живот“. Сценарио смо при-
редили на основу истоимене књиге 
Добриле Кукољ, предсједнице Удру-
жења преживјелих логораша и њихо-
вих потомака из Бања Луке, а изводе 
је хор „Вишњић“ из Козарске Дубице 
и глумица Маја Колунџија Зорое из 
Београда. У недјељу, 12. маја, у 10.00 
часова отварамо у Изложбеној сали 
изложбу најбољих ученичких радо-
ва на тему „Јасеновац“, а награде 
ће уручити министарка просвјете и 
културе. У 12.00 часова је полагање 
вијенаца на гробном пољу „Тополе“, 
а вјерски обреди у 12.30 на гробном 
пољу „Храстови“ након чега ће бити 
уприличено обраћање званичника.

ПРЕДАНИМ РАДОМ БОРИМО СЕ ПРОТИВ 
ИСТОРИЈСКОГ РЕВИЗИОНИЗМА

10. мај 2024.

Тања Тулековић, директор ЈУ „Спомен-подручје Доња Градина“

„Историјски ревизионизам је дуго на сцени, али ми се управо нашим дјелима боримо против тога. Ове 
године обиљежава се 79. година од пробоја посљедње јасеновачке групе логораша. Са ове дистанце 
можемо рећи да смо прикупили значајан фундус материјала који свједочи о страдању цивила за 
вријеме Независне Државе Хрватске. Осим истраживања, посвећени смо и раду са школским групама, 
што је веома значајно за његовање културе сјећања“, рекла је за „Козарски вјесник“ Тања Тулековић, 
директор „Спомен-подручја Доња Градина“. 

Топола ужаса, нијеми свједок усташких звјерстава
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Текст:  Гордана Каурин

Представници Организације породи-
ца заробљених и погинулих бораца 
и несталих цивила града Приједора 
уручили су новчану помоћ Ратку Пи-
липовићу, оцу погинулог борца. То 
му, како је рекао, много значи. Ратко 
је избјегао из Бихаћа, а син Драган 
погинуо је на Пљешевици у јануару 
1995. године. У марту је размијењен 
и сахрањен. Након смрти супруге, Рат-
ко живи сам. Туга и бол за сином не 
јењавају. Драган је иза себе оставио 
кћерку, а Раткова снаха, унука, њена 
дјеца и кћеркина дјеца увијек га оби-
лазе. 
 “Син како је растао, само је мислио о 
мени, јер ја сам инвалид, па су мисли-
ли кад остарим да нећу моћи радити 
ништа. Он ме је увијек бранио и го-

ворио док је мога имена, Ратко неће 
пропасти”, прича са сузама у очима 
Ратко.
Пилиповића су посјетили Здравка 
Карлица и Славиша Књегињић, пред-
сједник и потпредсједник Организа-
ције породица погинулих града При-
једора. Књегињић наводи да је Ратка 
задесила тешка судбина. 
“Обилази га кћеркина породица, као 
и снаха, што је јако лијеп примјер. 
Често видимо да снахе и унучад оби-
лазе те наше старе родитеље, што нас 
чини сретнима. Трудимо се да буде-
мо на услузи, да дођемо, обиђемо, 
да видимо, јер има пуно родитеља у 
старачким домовима, а чак су и неке 
супруге већ у старачким домовима. 
Тако да ситуација није нимало блиста-
ва. Тешка је више морално, него еко-
номски”, наглашава Књегињић.

УРУЧЕНА ПОМОЋ ОЦУ ПОГИНУЛОГ БОРЦА

Посјета Ратку Пилиповићу

ПРВА ГРУПА ДЕМОБИЛИСАНИХ БОРАЦА ОТПУТОВАЛА 
НА БАЊСКУ РЕХАБИЛИТАЦИЈУ

Текст:  Деборах Совиљ

Прва група демобилисаних 
бораца из Приједора отпуто-
вала је на бањско-климатско 
лијечење и рехабилитацију у 
Бању “Мљечаницу”, гдје ће 
боравити десет дана. Стево 
Билбија из Љубије рекао је 
да ће му бања добро доћи, с 
обзиром на повреде из рата.
“Ја сам борац прве катего-
рије, а имао сам тешку по-
вреду у рату гдје ми је ош-
тећена кичма. Хвала богу да 
сам остао жив и покретан. 
Захваљујући приједорској 
Борачкој организацији, од-
лазим у бању и то ће ми вео-
ма користити”, рекао је Бил-
бија.
Демобилисани борци не 
сносе никакве трошкове, а 
одабрани су на приједлог 
својих мјесних борачких 

организација, уз услов да у 
протекле четири године нису 
ишли у бање преко Борачке 
организације.
“Пету годину заредом, сред-
ствима из буџета Града 
Приједора, обезбијеђен је 
одлазак бораца на бањско-
климатску рехабилитацију. 
И ове године из буџета Града 
издвојено је 50.000 КМ за ту 
намјену. Преко Борачке ор-
ганизације упутићемо 58 де-
мобилисаних бораца у Бању 
‘Мљечаницу’ и 13 у Бању 
‘Врућицу’ у Теслић”, изјавио 
је предсједник Борачке ор-
ганизације града Приједора 
Војислав Кондић.
Он је изразио захвалност 
Градској управи и градона-
челнику Приједора који су, 
како је рекао, имали осјећаја 
да и ове године издвоје сред-
ства за бањско-климатску 

рехабилитацију демобили-
саних бораца. Друга и трећа 
група ићи ће у “Мљечаницу” 
почетком септембра, док ће 

у августу једна група бити 
упућена на бањску рехаби-
литацију у Бању “Врућицу”. 
Бањско-климатским лије-

чењем ове године биће 
обухваћен 71 демобилисани 
борац, истичу из Борачке ор-
ганизације Приједор.

Текст:  Рената Ш. Новаковић

Полагањем вијенаца и поменом првој 
жртви Одбрамбено-отаџбинског рата, 
обиљежене су 32 године од погибије 
двадесетогодишњег полицајца Раденка 
Ђапе. Раденкова мајка Марија са тугом 
прича да јој је из дана у дан све теже без 
сина јединца.
"Пуно ми је тешко и тужно. Сваки ми је 
дан тежи и гори", рекла је Марија Ђапа. 
Убиство младог Ђапе, трагедија је коју 
не заборављају његове комшије и при-
јатељи.
"Био је то изузетан момак који је убијен 
када је ишао на посао у редовну смјену. 
Треба сваке године да обиђемо ово мје-
сто и да пренесемо на нашу дјецу успо-
мену на Раденка, јер он је прва жртва 
рата. Као и на многим мјестима, наши су 
људи страдали први и опет суд постоји 
само за Србе. Да је било правде, убица 
овог момка био би пронађен и проце-
суиран", навео је Ђапин комшија Влади-
мир Бојанић.
Из градске Организације породица за-

робљених и погинулих бораца и неста-
лих цивила истичу да је убиство младог 
полицајца један од показатеља неправ-
де према српском народу.
"Толике године су прошле, а ми и даље 
не знамо ко је убио Раденка. Нико није 
одговарао за то. Посебно ме боли чиње-
ница да је много Срба одговарало за не-
какав злочин, али за злочине почињене 
над Србима нико никада није одгова-
рао", рекла је Здравка Карлица, пред-
сједник градске Организације породица 
погинулих и заробљених бораца и не-
сталих цивила града Приједора.
Из ове организације напомињу да је 
убиство Раденка Ђапе било покретач 
низа дешавања у мају 1992. године, 
међу којима је и напад на Приједор.
"Прошле су тридесет двије године од 
страдања нашег Раденка Ђапе, прве жр-
тве рата у Приједору, и још увијек нико 
није одговарао за то. Очигледно је да 
Суду Босне и Херцеговине, као и обич-
но, српске жртве нису интересантне. 
Међународна заједница ћути, сво ово 
вријеме се баве посљедицама, али не 

и узроком. Узрок почетка рата у Прије-
дору управо је ово убиство. Пуцањем у 
Ђапу, урушен је мир", навео је Славиша 
Књегињић, потпредсједник градске Ор-

ганизације породица заробљених и по-
гинулих бораца и несталих цивила гра-
да Приједора.

ОБИЉЕЖЕНА 32. ГОДИШЊИЦА ОД УБИСТВА РАДЕНКА ЂАПЕ



Текст:  Гордана Каурин

Из буџета града Приједора, на име 
подстицајних средстава у области 
пољопривреде, у 2023. години ис-
плаћено је више од милион мара-
ка. Од тога је највише средстава 
исплаћено на име директних подсти-
цајних средстава у области сточарске 
производње, у износу од око 233.000 
КМ. У области мљекарства на основу 
Правилника за произведено и про-
дано кравље млијеко исплаћено је 
око 70.000 КМ. 
Фармер из Трнопоља Драган Балтић 
има 179 говеда, од тога 75 музних 
крава. Дневно произведе око 2.000 
литара млијека.
„У овој години очекујемо повећање 
до 2.500 литара млијека на дневном 
нивоу. У посљедње двије - три годи-
не имају подстицаји по литри млије-
ка. Моја фарма аплицира на неколи-
ко врста подстицаја: на подстицаје за 
механизацију, подстицаје по музном 
грлу и по литри млијека. Неки гра-
дови и општине уопште немају фон-
дове за пољопривреду. Град Прије-

дор редовно исплаћује подстицајна 
средства и заиста морамо бити задо-
вољни“, наводи Балтић.
Само у области сточарства, у прош-
лој години исплаћено је око 300.000 
КМ  подстицајних средстава, наво-
де у Одјељењу за пољопривреду и 
рурални развој. Жарко Тубин, на-
челник овог одјељења, рекао је да 
се улажу максимални напори да би 
пољопривредни произвођачи били 

што задовољнији.
„Поред наведених мјера, имали смо 
у склопу наших правилника за пољо-
привредне произвођаче подстицај-
не мјере које су се односиле на су-
финансирање набавке минералног 
ђубрива за сјетву кукуруза као и за 
суфинансирање набавке сјеменског 
кукуруза. Издвајали смо и подстицај-
на средства за набавку нове механи-
зације и опреме. Када све саберемо 
и одузмемо, можемо рећи да смо на 
име директних и индиректних под-
стицајних мјера највећа издвајања 

имали у области сточарске произ-
водње“, истакао је Тубин.
Реализацијом буџетских средстава 
у области пољопривреде у 2023. го-
дини, повећана је висина прихода 
пољопривредних произвођача, из-
међу осталог,  помогнута је садња 
воћа и житарица, постављени су 
нови пластеници, извршено је осигу-
рање воћарске производње, чиме је 
настављен тренд стварања позитив-
не климе у области пољопривредне 
производње на подручју града При-
једора. 
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Текст:  Зoрaн Сoвиљ

Зaнaтскo-прeдузeтничкo удру-
жeњe грaдa Приjeдoрa иза-
брало је нoвo рукoвoдствo и 
утврдило приoритeте рaдa у 
нaрeднoм пeриoду. Зa нoвoг 
прeдсjeдникa Скупштинe изa-
брaн je Гoрaн Дaкић, кojи je 
истaкao дa je вaжнo мoти-
висaти млaдe људe дa сe бaвe 
прeдузeтништвoм.
“Нaш приoритeт je увиjeк дa 
привучeмo штo вишe нoвих 
прeдузeтникa, дa имaмo штo 
бoљу сaрaдњу нa лoкaлнoм и 
рeпубличкoм нивoу, дa бисмo 
људимa oлaкшaли и дaли упут-
ствa кaкo дa приступe прeдузeт-
ништву. Дa би им дaли сaвjeтe, 
oтвoрили смo кaнцeлaриje у 
Нoвoм Грaду, Кoзaрскoj Дуби-
ци и Кoстajници, тaкo дa смo у 
тoм сeгмeнту дoстa aктивни”, 
рeкao je Дaкић. 
Дoсaдaшњи прeдсjeдник Скуп-
штинe Удружeњa Дaркo Бoсaн-
чић нaглaсиo je да је прeдузeт-
ништвo дужи пeриoд суoчeнo 

сa прoблeмaтикoм пaрaфи-
скaлних нaмeтa. Додаје да је 
jeдaн oд приoритeтa олакшати 
пословање мaлим прeдузeтни-
цимa. 
“У изрaди je нoви зaкoн o 
прeдузeтништву кojи трeбa дa 
будe усвojeн нajвjeрoвaтниje 
у јуну. Oн сe нeштo рaзликуje 
oд стaрoг зaкoнa, a њeгoвa 
примjeнa трeбaлo би дa пoч-
нe пoчeткoм идућe гoдинe. 
Taкoђe, сaд je у oптицajу нoвa 
фискaлизaциja, дoдaтнo oп-
тeрeћeњe зa oнe прeдузeтникe 
кojи су рaниje били oслoбoђe-
ни тaквих трoшкoвa, тaкo дa 
ћeмo мoрaти ту пoнoвo дa сe 
aнгaжуjeмo дa извршимo нeкe 
прoмjeнe и дa oдрeђeнa зa-
нимaњa oслoбoдимo тe фискa-
лизaциje”, истaкao je Бoсaнчић.  
Прeмa пoдaцимa Удружeњa, 
у Приjeдoру je рeгистрoвaнo 
1.577 мaлих прeдузeтникa кojи 
зaпoшљaвajу oкo три хиљaдe 
рaдникa. Прoсjeчнa стaрoст 
зaпoслeних je 46 гoдинa, a  66 
oдстo je мушкa рaднa снaгa. 

ГOРAН ДAКИЋ НOВИ 
ПРEДСJEДНИК ЗAНATСКO-

ПРEДУЗETНИЧКOГ 
УДРУЖEЊA

ЗА ПОДСТИЦАЈЕ У ПОЉОПРИВРЕДИ ИСПЛАЋЕНО 
ПРЕКО МИЛИОН МАРАКА

Жарко Тубин

У СУБОТУ ПРВИ ФЕСТИВАЛ ВОЋНЕ 
РАКИЈЕ И ЗДРАВЕ ХРАНЕ 

Драган Балтић

Текст:  Гордана Каурин

Фестивал воћне ракије и 
здраве хране „Здравица“ 
по први пут ће бити одр-
жан у Приједору у суботу, 
11. маја, у 12 часова на Ма-
лом градском тргу. Ради се 
о јединственом догађају 
у регији, који ће пружити 
прилику свим посјетио-
цима да дегустирају раз-
новрсне ракије, присуствују 
предавањима еминентних 
стручњака о процесу дести-
лације, интерактивним ра-
дионицама, те да упознају 
гастро специјалитете здра-
ве хране с овог подручја. 
Огњен Сиђак, менаџер 
Пољопривредног кластера 
регије Приједор, каже да 
је пројекат финансиран од 
стране сталне радне групе 
за рурални развој.
“На идеју смо дошли у са-
радњи са колегама из Ту-
ристичке организације. За-
мисао је била да се малим 
произвођачима представи 
рад озбиљних, великих де-

стилерија како би лакше 
пласирали своје произво-
де“, наводи Сиђак.
Вршилац дужности дирек-
тора Туристичке организа-
ције града Приједора Дија-
на Араманда истакла је да 
ће Фестивал воћне ракије 
и здраве хране посјетити и 
делегација из Крагујевца, 
те позвала грађане да у што 
већем броју дођу на Мали 
градски трг.
„Очекују нас бројне рено-
миране дестилерије које 
ће представити своје про-
изводе. Позивам све да 
нам се придруже у суботу, 

11. маја, са почетком у 12 
часова на Малом градском 
тргу“, истакла је Араманда.
Ту ће се и оцјењивати ра-
кија, која је у великој мје-
ри укључена у културу и 
обичаје овог поднебља. На-
челник градског Одјељења 
за пољопривреду и рурал-
ни развој Жарко Тубин ре-
као је да се пријавило 19  
излагача, од чега се пет 
бави производњом здраве 
хране.
„Настојимо да код локалног 
становништва подигнемо 
свијест о производњи ра-
кије, да наши мали произ-

вођачи наставе с тим, а да 
истовремено чувају аутен-
тичност и квалитет“, рекао 
је Тубин.
Фестивал се организује у 
сарадњи Пољопривредног 
кластера регије Приједор 
“Уна-Сана” и суорганизато-
ра Града Приједора, градс-
ке Туристичке организације 
и Пољопривредне задруге 
“Кооператива”, а очекује се 
учешће  бројних реномира-
них дестилерија из земље и 
региона. Дијана Араманда

 Огњен Сиђак

Гoрaн Дaкић и Дaркo Бoсaнчић
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Текст:  СРНА

Град Приједор донио је правилник 
о подршци изврсности младих та-
лената којим се први пут регулише 
подршка у виду додјеле намјенских 
средстава за њихову изврсност, 
а у буџету града за 2024. за то је 

предвиђено 10.000 КМ. Правилник 
уређује начин, мјерила и критерију-
ме за подршку младим талентима за 
показане изванредне резултате и за 
финансирање конкретних потреба 
младих талената у области образо-
вања и научно-истраживачког рада. 
Младим талентом сматра се ученик 
или студент који има посебне, на-

тпросјечне, специјалне, практичне 
склоности са наглашеним креатив-
ним, стваралачким способностима. 
Предвиђене су три групе корисника 
- ученици од петог до деветог разре-
да основне школе, ученици средњих 
школа и студенти основних и мастер 
студија, који имају до 30 година. 
За набавку неопходне опреме која 

омогућава даље развијање талента 
износ је до 1.500 КМ, за учешће на 
признатим такмичењима у земљи и 
иностранству такође до 1.500 КМ, а 
за учешће на различитим образов-
ним камповима, радионицама и 
едукацијама у земљи и иностранст-
ву до 500 КМ. 
"Комисија, изузетно од наведених 
износа, може одступити цијенећи 
оправданост захтјева у случају на-
бавке опреме и одласка на такми-
чења у иностранству, а у складу са 
расположивим средствима", наве-
дено је у Правилнику.
Захтјев за додјелу новца подноси 
физичко лице, у току цијеле године, 
у писаној форми на обрасцу који се 
налази на инфо-пулту и веб-страни-
ци града Приједора, те уз прилагање 
документације побројане у овом 
правилнику. Подршка за изврсност 
младих талената из буџета града 
може се остварити једном у току 
године по једном основу. Градско 
Одјељење за образовање, здравст-
во и социјалну заштиту и пронатали-
тетну и демографску политику успо-
ставиће електронску базу података 
о сваком појединцу који оствари 
право по овом правилнику.

ДОДАТНИ НИЗ ЗАБРАНА ЗА НЕПРОПИСНО ПАРКИРАЊЕ 

ПРАВИЛНИК И 10.000 КМ ЗА ПОДРШКУ 
ИЗВРСНОСТИ МЛАДИХ ТАЛЕНАТА

Текст:  Рената Ш. Новаковић

На 39. сједници Скупштине 
града Приједора донесена 
је Одлука о допуни Одлуке о 
безбједности саобраћаја на 
путевима града Приједора, 
унутар које је дефинисана 
забрана паркирања и заус-
тављања возила на паркинг 
мјестима која су резервисана 
за друга возила, као и забра-
на паркирања на мјестима 
која су обиљежена као пар-
кинг мјеста за особе са ин-
валидитетом, такси мјеста и 
аутобуска стајалишта. Такође, 
овом одлуком забрањено је 
паркирање возила на улази-

ма у зграде, пословне про-
сторе, гараже, као и на при-
ступним путевима стамбених 
и других објеката. Како је 
наведено у образложењу од-
луке, у пракси постоји честа 
потреба да се санкционишу 
несавјесни возачи који поне-
кад и намјерно, у циљу из-
бјегавања плаћања паркинга, 
паркирају возила тамо гдје је 
то предвиђено за друга воз-
ила или на другим непропис-
ним мјестима у непосредној 
близини паркиралишта под 
наплатом.
"Средином прошле године 
донесена је практично нова 
одлука о безбједности сао-

браћаја на путевима града 
Приједора. У вези с том од-
луком, новина је да је уве-
дено издавање прекршајних 
налога за непрописно парки-
рана возила, односно возила 
која су паркирана на паркинг 
мјестима под наплатама, 
а која нису имала плаћено 
паркирање. У претходном 
периоду то се радило тако 
што су возила блокирана. У 
жељи да се смањи употреба 
направа за блокирање точко-
ва, донесена је одлука којом 
је предвиђено да се издају 
прекршајни налози за возила 
која су паркирана на парки-
ралишту под наплатом, а није 
плаћено паркирање. Казна 
у износу од 50 КМ која се до 
сада односила на неплаћање 
паркирања, неистицање 
паркинг карте и паркирање 
супротно ознакама на коло-
возу, овом допуном проши-
рује се и на непрописно пар-
кирање на паркинг мјестима 
резервисаним за друга воз-
ила, на такси стајалиштима 
и на аутобуска стајалиштима, 
као и на блокирање прилаза 
стамбеним објектима, по-
словним просторима и гара-
жама”, навео је Александар 
Јефтић, шеф градског Одсјека 
за саобраћај.
Допуном члана 13. који ре-
гулише област резервације 
паркинг мјеста, уврштен је 
низ додатних забрана за не-
прописно паркирање у циљу 
побољшања у овој области 
на територији града Прије-
дора.Александар Јефтић, шеф Одсјека за саобраћај

илустрација/Pixabay
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Текст:  Тања Мандић

Тенор Младен Продан, каријеру 
оперског пјевача годинама гради 
веома успјешно, а његов пут пома-
ло искаче из стереотипа осталих 
класичних пјевача. Још као дјечак, 
маштао је да буде доктор медици-
не. Признаје да и данас радо чита 
чланке из ове области, посебно из 
фонијатрије. Овај несуђени доктор, 
први контакт са музиком имао је 
са шест година, када је у Банском 
двору у Бања Луци био на концерту 
Јована Колунџије. Одушевљен  јед-
ним од најпознатијих виолиниста, 
пожелио је да свира виолину. Годи-
ну дана касније, уписао је Музичку 

школу у Приједору. Овај таленто-
вани Приједорчанин, паралелно је 
завршио Средњу музичку школу и 
Гимназију „Свети Сава“. Временом 
је љубав према опери, пјевању и 
класичној музици  бивала све јача, а 
за то су заслужни Аљоша Новаковић 
и Тијана Вуксан.
„У првом разреду средње школе, 
није постојала никаква идеја о томе 
да се бавим пјевањем. Уписао сам 
општи смјер у приједорској гимна-
зији и теоретски у Средњој музичкој 
школи. На првом часу хора, профе-
сор Аљоша Новаковић рекао ми је 
да морам да се јавим професорици 
пјевања Анђелки Јокић. Тако је све 
почело. Ипак, главни кривац што је 
пјевање постало моја професија је-
сте професорица Тијана Вуксан. Она 
је вјеровала у мој таленат. И моја 
бака Живка Продан, жена ведрог 
духа и меког срца, такође је имала 
своје заслуге. Пјевала је цијелог жи-
вота. Радо се сјећам дјечијих дана 
када смо заједно одлазили на њиву 
да купимо сијено. Често ми је пје-
вала: 'Ој, јабуко, зеленико'. СПЦПД 
'Вила', на челу са диригентом Аљо-
шом Новаковићем, значајно су ути-

цали на мој професионални пут, јер 
сам прве соло дионице пјевао упра-
во са хором 'Вила'“, сјећа се Мла-
ден.
Школовање је наставио на ФМУ у 
Београду, у којем се од првог дана 
осјећао као да му одувијек припа-
да. Као човјека који долази из мање 

средине, одувијек су га привлачили 
велики градови, па је Београд на 
неки начин био остварење сна. 
„Основне студије завршио сам у 
класи проф. Људмиле Грос Попо-
вић, а мастер студије у класи проф. 
Николе Мијаиловића. Захвалан 
сам им на знању које су несебич-
но дијелили. Након мастер студија, 
прошао сам аудицију и тако постао 
члан Оперског студија Народног по-
зоришта. Тада сам добио прилику 
да се опробам у различитим улога-
ма са репертоара овог престижног 
театра. Морам да поменем да је 
вокални педагог у Народном позо-
ришту тада била првакиња опере 
Јадранка Јовановић. Добродушност 
и подршка коју од ње свакодневно 
добијају чланови Оперског студија и 
ја, нема цијену. Због тога ћу јој бити 
заувијек захвалан“, каже он. 
Иза њега је велики број награда и 
признања. Најзначајније су му на-
граде на такмичењима „Никола 
Цвејић“ у Руми и „Вера Виткај Ко-

вач“ у Новом Саду. Ипак, једну на-
граду посебно издваја.
„Прије више од 10 година, освојио 
сам специјалну награду на Репу-
бличком такмичењу средњих му-
зичких школа у Бањалуци. Важ-
на ми је ова награда, јер сам тада 
први пут повјеровао у свој таленат 

и рад. Можда јесте клише, али на 
каријеру отпада један одсто, а 99 
одсто на труд и рад. Ипак, без ових 
један одсто, и ових 99 било би само 
губљење времена, јер оперски пје-
вач није само музичар. Треба да 
познаје и говори језике на којима 
пјева. Поред тога, треба да буде из-

Стара мудрост гласи: „Изабери 
посао који волиш, и нећеш 
морати да радиш ниједан дан 
у животу“. То је за “Козарски 
вјесник“ потврдио оперски пјевач 
Младен Продан, Приједорчанин 
са београдском адресом, за 
којег је музика одавно постала 
не само професионални, већ и 
истински  животни позив. Овог 
младог умјетника гледаћемо у 
филму „Дјеца Козаре“ у којем 
тумачи лик Арнолда Баша, 
оперског пјевача који је страдао 
у  концентрационом логору 
Јасеновац.

Приједорчанин Младен Продан гради успјешну каријеру у Београду

ОПЕРА ЈЕ ЗА МЕНЕ СМИСАО ЖИВОТА 

Концерт полазника Оперског студија „Борислав Поповић“ у НП Београд

Опера „Вишња са златном коштицом“
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врстан глумац. Све у свему, таленат 
и много, много рада и мало среће“, 
прича нам Младен.
Посао оперског пјевача тражи жр-
твовање и одрицање. Продан се 
у корист позива који неизмјерно 
воли, одрекао многих ствари и ужи-
така.
„Жртвовао сам много. И даље жр-
твујем много времена. По природи 
сам хедониста, а овај посао захтије-
ва дисциплину. Најтеже ми пада 
када друштво иде на неко славље, 
а ја морам да останем код куће да 
чувам глас. Мислим да се ника-
да у потпуности нећу помирити с 
тим. Пјевачку кондицију одржавам 

свакодневним вјежбањем. Искуст-
во ми је показало да је тенор, као 
највиши и готово неприродно по-
стављен музички глас, врло захтје-
ван за одржавање. Трудим се да 
свакодневно одржавам и физич-
ку и психичку кондицију. Трчање 
ме опушта и даје стабилност мом 
тијелу. Здрава исхрана је јако важ-

на. Проблем са којим се многи су-
очавају, па и ја, јесте тај рефлукс, тј. 
киселина која се враћа из желуца у 
ларинкс. Није лако, али је саставни 
дио посла“, открива он.

По природи је увијек био тремарош 
и по свему судећи, то ће и остати. 
Једино добро је, каже он, што се 
трема јавља најчешће дан пред на-
ступ, а на сцени је обично опуштен. 
До сада је наступао у операма „Бо-
еми“, „Заљубљен у три поморанџе“, 
„На Уранку“, „Турандот“, „Кармен“, 
„Слијепи миш“, „Бастијен и Бастије-
на“, „Фалстаф“, „Естер“, „Дон Ђова-
ни“, „Шарлатан“. У будућности се 
види као Алфредо у опери „Травија-
та“, Туриду у опери „Кавалерија Ру-
стикана“, а највећи жеља му је улога 
Каварадосија из опере „Тоска“. Ова 
улога, каже Младен, изискује зре-
лост и велико искуство, тако да ће 
морати још да сачека. У животу и ка-
ријери оперског пјевача, подршка је 
јако битна. 
„Мени подршке никада није мањка-
ло и због тога сам јако захвалан 
мојим пријатељима, породици, по-
себно сестри Ањи Продан. Они су ту 
увијек уз мене, прате моје наступе 
и пружају несебичну подршку у мо-
ментима када ми највише треба и 

када сам несигуран“, открива он.
У разговору је причао о тренуцима 
највеће среће, али и разочарењи-
ма. 

„Један од мени најрадоснијих мо-
мената је када сам позван да играм 
малу улогу у филму 'Дјеца Козаре'. 
Тематика филма јесте страдање 
људи са Козаре и шире, у концент-

рационом логору Јасеновац. Играо 
сам улогу Арнолда Баша, оперског 
пјевача који је страдао у логору. 
Улога је мала, али мени много бит-
на. Филм још није изашао, а пре-
мијера би требало да буде на Кан-
ском фестивалу. Други радостан 
моменат је играње главне улоге у 
опери 'Заљубљен у три поморанџе' 
у Минхену и Штутгарту, под дири-
гентском палицом Ханс Кристијана 
Хојзера. Пред корону сам позван у 
Цирих у оперски студио, али је све 

то, нажалост, отказано због епиде-
мије. Жао ми је што поред пјевања 
нисам завршио и дириговање. Али 
никада није касно. Можда се оства-
рим и као диригент једног дана. Кад 
сам већ поменуо дириговање, мо-
рам да истакнем да је наша Прије-
дорчанка, млада диригентица Нина 
Фуштар, моја блиска пријатељица и 
велика подршка овдје у Београду“, 
каже Младен. 
Открива и да кад заврши наступ и 
дође кући, не слуша ништа. Запра-
во, слуша тишину и прави планове 
за будућност. С обзиром да је до 
сада најљепше наступе имао у Ње-
мачкој, волио би да тамо настави 
каријеру оперског пјевача.
„У принципу када размишљам о 
свом животу или послу, колико год 
да човјек зарађује, најбитније је да 
си окружен људима које волиш и 
који воле тебе. И  да будеш човјек. 
За успјех је кључно да волиш оно 
што радиш. Када имам пробе или 
наступе, уопште немам осјећај да 
радим. Вријеме пролази брзином 

свјетлости. Жао ми је што је такво 
вријеме дошло да мало ко ради 
оно што воли и жели. Најбитније 
је изабрати посао и особу са којом 
ћеш провести живот. Ако успијеш и 
једно и друго, нема сумње да ћеш 
бити срећан човјек“, каже овај мла-
ди Приједорчанин. 
У годинама које долазе, Младе-
ну желимо да на звјезданом небу 
успјеха, његова оперска арија и ма-
гичан глас заузму најсјајније мјесто.

Приједорчанин Младен Продан гради успјешну каријеру у Београду

ОПЕРА ЈЕ ЗА МЕНЕ СМИСАО ЖИВОТА 

Са концерта Симфонијског оркестра РТС-а на челу са маестром Бојаном Суђићем

Оперска дива Јадранка Јовановић са Проданом и студентима ФМУ

Сестра Ања велика подршка 

Опера „Кармен“
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Текст:  Зoрaн Сoвиљ

Приједорчанка Taтjaнa 
Oстojић je, прaтeћи свoj 
духoвни пут, приje двиje 
дeцeниje пoчeлa дa сe бaви 
сликaњeм и икoнoписoм. 
Нeдaвнo je пoчeлa дa рaди 
и кaширaњe икoнa.
“Дуги низ гoдинa бaвим сe 
сликaњeм и икoнoписoм. 
Сликaм тeхникoм уљe нa 
плaтну, a икoнe пишeм нa 
дрвeту сa уљaним бojaмa. 
Приje пaр мjeсeци хтjeлa 
сaм дa сe oпрoбaм и у кa-
ширaњу прaвoслaвних 
икoнa. To сe рaди тaкo 
штo сe икoнe oдштaмпajу 
и лиjeпe нa пoсeбну врсту 
дрвeтa, мeдиjaпaн. Oнe сe 
нe рaдe и нe пишу рукoм, 
кao штo инaчe ja рaдим”.
Taтjaнa кaжe дa oд икoнa 
пoнeштo и зaрaди и дoдaje 
дa je глaвни мoтив у срцу, 
a тo je љубaв прeмa прaвo-
слaвљу и Гoспoду Бoгу. Oд 
oригинaлних икoнa кoje je 
рукoнaписaлa, у кући чувa 
oну нa кojoj je Исус Христ 
кao чувaр прaвoслaвљa и 
њeнoгa дoмa.
“Продавала сам икoнe 
кoje сaм дo сaдa урaдилa. 
Tрeнутнo имaм сaмo jeд-

ну свojу икoну у кући, тo 
je икoнa Гoспoдa, кojу сaм 
урaдилa приje 15 гoдинa. 
Рaдилa сaм пo нaруџби, 
a oвe кaширaнe истo рa-
дим пo нaруџби и jaкo су 
пoвoљнe, 20 мaрaкa по 
икони”, истичe  Taтjaнa. 
Нaкoн пaузe у прeд-

стaвљaњу oнoгa штo рaди, 
Taтjaнa je oдлучилa дa 
ускoрo пoнoвo прирeди 
излoжбу икoнa. 
“Дo сaдa сaм имaлa 
тринaeст сaмoстaлних 
излoжби. Посљедња je 
билa 2012. гoдинe. Пoштo 
сaм пoчeлa дa сe бaвим 
joш jeднoм врстoм тeхни-

кe у сликaрству, тo je из-
лиjeвaњe aкрилних бoja нa 
плaтнo, нaдaм сe дa ћe зa 
нeкoликo мjeсeци нa из-
лoжби, пoрeд икoнoписa, 
имaти joш штa дa сe види”, 
кaжe Taтjaнa.  
Пoрeд сликaњa и 
икoнoписaњa, Taтjaнa 

Oстojић пoчeлa je дa пишe 
и прозу. Нaписaлa je прву 
књигу кojу je нaзвaлa “Сун-
цe у срцу” и у њу, прeкo 
млaдe жeнe кoja je, кaкo 
кaжe, свoje тaмнo срцe 
бojилa у нajсвjeтлиjу бojу 
сунцa,  смјeстилa духовни 
текст. 

TATJAНA OСTOJИЋ ИКOНOПИШE 
И КAШИРA ИКOНE

Текст:  Гордана Каурин

Ђурђевдан има дугу тради-
цију међу Ромима, за њих је 
то вријеме када славе живот 
и природу, а прослављају га 
разним обредима и ритуа-
лима. Овај празник има по-
себан значај за очувању кул-
туре, традиције и идентитета 
овог народа. Поједини прије-
дорски Роми прославили су 
Ђурђевдан, док други нису 
због, како су рекли, недостат-
ка средстава и скупоће. 
Дејан Машић из Удружења 
Рома Приједор каже да им 
од Ђурђевдана, када дола-
зе љепши дани, креће и по-
сао, а сама прослава овог 
празника значи им много 
због окупљања и дружења. 
Рамо Салешевић, предсјед-
ник Удружења, наводи да су 
у рану зору обавили тради-
ционално купање у ријеци 
Сани.
„Било је око пола пет, баци-
ли смо вијенце низ воду и 
окупали се да нам драги Бог 

опрости све гријехе од прош-
ле године, а и за ову годину, 
тако да нам она буде бе-
рићетна, радосна и срећна“, 
наглашава Салешевић. 
У новооснованом Удружењу 
Рома „Бољи дани“, које тре-
нутно броји око 200 чланова, 
кажу да ове године нису про-
славили Ђурђевдан, али да 
планирају за неколико дана 
подијелити пакете помоћи 
најугроженијим породица-
ма. Као највеће проблеме 
ромске популације издвоји-
ли су стамбено питање, шко-
ловање и запошљавање. Ел-
вис Османовић, предсједник 
овог удружења, истиче да ће 
наредних дана коначно завр-
шити сву папирологију у вези 
са регистрацијом Удружења.
„Тада ћемо кренути са оз-
биљним радом, да бисмо 
побољшали услове живота 
наше популације“, каже Ос-
мановић. 
Његова замјеница Елизабе-
та Жерић наводи да много 
Рома нема гдје да живи. 
"И даље станују под киријом 
или их много живи у једној 
просторији. Такође, бројни 
су незапослени, а вољели би 
да раде, међутим, необра-
зовани су и баш због тога не 
могу добити посао. Имамо 
доста дјеце која иду у шко-
лу, али тај број би требао 
бити много већи. Има и оних 
који желе ићи на факултет и 
у средње школе и свакако би 
им то требало омогућити“, 
каже Жерићева.

ЂУРЂЕВДАН ЗА РОМЕ 
ПРЕДСТАВЉА ВРИЈЕМЕ 
КАД СЕ СЛАВИ ЖИВОТ

ПОМЕН УБИЈЕНИМ 
РОМИМА

Из Удружења Рома града 
Приједора подсјећају да 
ће, и ове године, у Доњој 
Градини одати почаст 
свим жртвама усташког 
логора Јасеновац, гдје је, 
између осталих, убијено 
око 40.000 Рома. 

Обавјештавамо све заинтересоване грађане 
Приједора који у недјељу, 12. маја, желе да присуствују 
обиљежавању Дана сјећања на жртве геноцида над 
Србима, Јеврејима и Ромима у НДХ (1941-1945) да 
ће тога дана бити обезбијеђен бесплатан аутобуски 
превоз из Приједора до Доње Градине. За резервацију 
мјеста у аутобусу потребна је пријава на број телефона 
052-245-190, најкасније до петка, 10. маја, у 14 часова. 
Полазак је у недјељу у 8,30 часова испред градског 
стадиона у Приједору.
prijedorgrad.org

У НЕДЈЕЉУ БЕСПЛАТАН ПРЕВОЗ 
ДО ДОЊЕ ГРАДИНЕ
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Текст:  Бојана Мајсторовић

Поводом обиљежа-
вања Недјеље Црвеног 
крста, малишани вртића 
„Сњежана“ посјетили 
су Градску организацију 
Црвеног крста Приједор. 
Погледали су анимирани 
филм о принципима ове 
хуманитарне организа-
ције и, како кажу, научи-
ли да је битно помагати 
другима.
„Моји другари и ја до-
шли смо у Црвени крст 
да научимо како да по-
мажемо и поклањамо“, 
рекао је Андреј Конта.

Недјеља Црвеног крста 
обиљежава се од 8. до 
15. маја под слоганом 
„Породица хуманости“. 
Службеник у Градској 
организацији Црвеног 
крста Приједор Дражен 
Веселиновић каже да је 
посјета најмлађих само 
једна од активности у 
оквиру овог обиљежа-
вања.
„Они сваке године дола-
зе овим поводом. Циљ је 
да се упознају са основа-
ма Црвеног крста и онога 
што је везано за наш рад. 
Наша основна порука је 
увијек хуманост. Најм-

лађима покушавамо да 
приближимо шта ми то 
радимо и да Црвени крст 
није само организација 
која посредује у пома-
гању другима. И они који 
желе да помогну и они 
којима је помоћ потреб-
на, обраћају се Црвеном 
крсту“, каже Веселино-
вић.
У петак, 10. маја, пред-
ставници приједорског 
Црвеног крста посјетиће 
болницу „Др Младен 
Стојановић“ и за осам 
беба рођених у Недјељи 
Црвеног крста уручити 
поклон пакете.

ПОСЈЕТОМ НАЈМЛАЂИХ ПОЧЕЛО ОБИЉЕЖАВАЊЕ 
НЕДЈЕЉЕ ЦРВЕНОГ КРСТА

Малишани у посјети ГО ЦК

Текст:  Зoрaн Сoвиљ

У Приjeдoру je oдржaнa 
aудициja зa oвoгoдишњи 
дjeчиjи и oмлaдински фe-
стивaл „Ритaм Eврoпe“. Нa 
рeпубличкoм тaкмичeњу у 
Пaлaмa, Приjeдoр ћe прeд-
стaвљaти вoкaли Кaлинa 
Oдицки и Tиjaнa Tрипић, a 
плeсну пoдршку пружaћe 
им Нaђa Студeн и Mили-
цa Ђурaшинoвић. Прeмa 
прoпoзициjaмa, тим мoжe 
дa чини oд jeднoг дo шeст 
тaкмичaрa, укључуjући 
пjeвaчe и плeсaчe. Mлaдe 
Приjeдoрчaнкe Tиjaнa Tри-
пић и Mилицa Ђурaшинo-
вић кaжу дa су дoшлe нa aу-
дициjу дa сe зaбaвe и стeкну 
нoвa искуствa. 
“Пjeвaњeм сe бaвим joш oд 
oснoвнe шкoлe. Приjaвилa 
сaм сe нa oвo тaкмичeњe 
првeнствeнo дa бих стe-
клa нeкo искуствo и рaди 
зaбaвe”, кaжe Tиjaнa.  
Mилицa сe плeсoм бави oд 
дeвeтe гoдинe.
“Гajим вeлику љубaв прeмa 
плeсу. Билa сaм нa брojним 
тaкмичeњимa и нaпoкoн 

сaм oдлучилa дa учeствуjeм 
и на oвoм ”, истичe она. 
Глaвни кoрeoгрaф фe-
стивaлa “Ритaм Eврoпe” 
Mилaн Mилинкoвић кaжe 
дa му je зaдoвoљствo дoћи 
у Приjeдoр и рaдити сa млa-
дим тaлeнтимa. 
“Приjeдoр je грaд кojи je 
прeпун тaлeнaтa. Tрeћу гo-
дину дoлaзим у Приjeдoр 
и увиjeк сте имaли прeквa-
литeтну eкипу. Увиjeк је 
фaлиo бoд дo пoбjeдe. 
Mислим дa je oвe гoдинe 
прaвo вриjeмe зa Приjeдoр 
дa прeсeлимo Фeстивaл, 
кojи je трeнутнo у Пaлaмa, 
у Приjeдoр зaтo штo до-
маћинство добија побјед-
ник”, нaглaсиo je Mилинкo-
вић. 
У oргaнизaциjи фe-
стивaлa “Ритaм Eврoпe” 
пojaшњaвajу гдje ћe сe и 
кaдa вршити eдукaциja 
тaкмичaрa из 18 лoкaлних 
зajeдницa Рeпубликe Ср-
пскe кoje учeствуjу нa oвoгo-
дишњeм тaкмичeњу.
“Eдукaциja тaкмичaрa из 
свих oпштинa oдвиjaће се 
у Пaлaмa у двa прoдужeнa 

кaмпa, а трajaће пeтaк, 
субoту и нeдjeљу. Први 
кaмп сe oчeкуje крajeм 
мaja и пoчeткoм jунa, крoз 
пaр дaнa имaћeмo прeциз-
нe тeрминe. Други кaмп 
ћe бити крajeм jунa или 
пoчeткoм jулa, штo зaвиси 
oд нaших oргaнизaциoних 
спoсoбнoсти. Тeлeвизиjски 
нaступ oчeкуje се у сeптeм-
бру”, рeкao je Нeнaд Jeрe-
мић из oргaнизaциje Фe-
стивaлa. 
Нaкoн зaвршeних aудициja 
и eдукaциja тaкмичaрa, 
пoбjeдник кojи ћe прeд-
стaвљaти Рeпублику Српску 
бићe oдрeђeн тaкo штo ћe 
50 oдстo пoeнa дoниjeти 
СMС пoрукe, а по 25 oд-
стo стручни жири “Ритмa 
Eврoпe” и oпштинe учeс-
ницe пo eврoвизиjскoм 
систeму. Нa вeликoм грaнд 
финaлу учeствoвaћe пo пeт 
првих мjeстa из oпштинa 
пoбjeдницa из Србиje, Црнe 
Гoрe, Сjeвeрнe Maкeдoниje 
и Рeпубликe Српскe.  Грaнд 
финaлe бићe oдржaнo у 
Будви. 

OДРЖAНA AУДИЦИJA ЗA
 „РИTAM EВРOПE“

Текст:  prijedorgrad.org

Град Приједор жели се при-
дружити групи градова чији 
се развој темељи и на кори-
штењу дигитализације, што 
подразумијева активан при-
ступ у промоцији иновативних 
рјешења. Једно од рјешења 
које ће сигурно допринијети 
отворености података инсти-
туција, јавних предузећа и 
установа је постављање < QR 
> кодова, симболично назва-
но, "дигитални кућни број".
< QR >  код декодира много 
података, даје нам брзи од-
говор, а нашим "дигиталним 
кућним бројем" сваки од по-
стављених кодова води вас на 
званичне странице институ-
ција на којима као корисници 
можете наћи све податке и ин-
формације о истим.
< QR > кодови садрже подат-
ке које корисници паметних 
телефона могу читати путем 
апликација које читају ове ко-
дове. Када апликација скени-
ра код, корисник се усмјерава 
на садржај који квадратићи 
садрже (то је најчешће wеб 
адреса). Тако на једноставан 
начин корисник може доћи 

до разних информација, а све 
путем свог паметног уређаја. 
Осим што се брзо и једно-
ставно могу очитати кодови, 
свако може генерисати бес-
платно јединствени < QR > код 
са жељеним подацима кроз 
мноштво апликација које су 
присутне на интернету. На 
овај начин се крајњим корис-
ницима на маштовит и креа-
тиван начин пружа квалитетна 
информација уз неколико по-
теза.
Прве табле са кодовима по-
стављене су на улазу у Град-
ску управу Приједор, музеј и 
библиотеку и на објекте Во-
довода, Топлане, Завода за 
изградњу града, "Аутотранс-
прота", Спомен-кућу породи-
це Стојановић, Градску чита-
оницу, Позориште Приједор, 
Галерију "Сретен Стојановић", 
Кино "Козара", Туристичку ор-
ганизацију, Развојну агенцију 
града Приједора "ПРЕДА-ПД", 
Спортску дворану "Младост", 
Дом здравља, Болницу, Град-
ску апотеку, "Поткозарску 
кућу", Дом пензионера, Дје-
чији вртић "Радост" и Терито-
ријално-ватрогасно спасилач-
ку јединицу Приједор.

КОРАК КА 
ДИГИТАЛИЗАЦИЈИ - 

ДИГИТАЛНИ КУЋНИ БРОЈ

Дигитални број на Градској управи

фото М. Одицки
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Текст:  КВ

Полицијска управа Приједор одр-
жала је састанак са представници-
ма актива директора приједорских 
основних и средњих школа с циљем 
дефинисања обавеза и надлежности 
у настојањима да завршетак школ-
ске године и прославе за матуранте 
протекну безбједно, саопштено је из 
ове управе. Организаторима матур-
ских прослава указано је на законску 
обавезу пријављивања свих јавних 
скупова, матурских прослава и дефи-
леа, а полицијски службеници ће уз 
појачано присуство у близини обра-
зовних установа појачати контролу 

учесника у саобраћају, посебно мла-
дих возача. Полиција ће предузети 
низ мјера како би ове манифеста-
ције протекле безбједно, а једна од 
њих је контрола рада угоститељских 
објеката с циљем спречавања прекр-
шаја из области јавног реда. Посебан 
акценат биће стављен на контролу 
забране точења алкохола малољет-
ницима, с циљем да се спријече не-
жељене посљедице. 
„У наредном периоду предузеће се 
све потребне мјере и радње како 
би се очувало стање безбједности и 
матурске прославе протекле без не-
жељених посљедица“, закључују у 
саопштењу из ПУ Приједор.

НИЗ МЈЕРА ДА ПРОСЛАВЕ МАТУРА БУДУ БЕЗБЈЕДНЕ

Текст:  Деборах Совиљ

У Машинској школи Приједор уру-
чена су увјерења полазницима о 
успјешно завршеној обуци за ЦНЦ 
оператере за обраду метала. Од 
укупно 14 полазника, обуку је завр-
шило њих 12. Међу њима је била и 

Крстина Кукољ, којој је ово прилика 
да стекне добре квалификације и 
лакше дође до посла. 
"У овоме је будућност, јер ријеч је 
о траженом и добро плаћеном по-
слу. Привукло ме је и то што је об-
ука била потпуно бесплатна. Имали 
смо четири професора, који су нам 

били веома посвећени, тако да, када 
се негдје запослимо, не буде да нам 
је ово увјерење тек так додијељено, 
већ да имамо и потребно знање", 
истиче Крстина.
Обука је трајала шест мјесеци. Одр-
жано је 240 часова, од чега 90 часова 
теоретске и 150 практичне наставе. 
Професори су задовољни ангажова-
ношћу полазника и њиховим одзи-
вом. Професор Слободан Ивковић 
каже да су се трудили да и праксу 
и теорију прилагоде потребама тр-
жишта рада.
"Намјера нам је била да, по завршет-
ку обуке, наши полазници буду кон-
курентни на тржишту рада. Трудили 
смо се да настава буде у складу са 
прописаним нормативима и надам 
се да су полазници задовољни сте-
ченим знањем", рекао је Ивковић.
У Машинској школи подсјећају да је 
Град Приједор у потпуности финан-
сирао обуку. 
"Циљ је запошљавање и повећа-
вање компетенција наших грађана. 
Ово је четврта обука кроз овај проје-
кат, а надам се да ће у будућности 
бити сличних активности, те да ћемо 

на јесен кренути с новом групом по-
лазника", истиче директор Борислав 
Којић.
Програм обуке реализовала је Раз-
војна агенција града Приједора 
“ПРЕДА” у партнерству са Градом 
Приједором и Машинском школом 
Приједор. 
"То је активност коју ми већ три годи-
не континуирано спроводимо. Кроз 
овај пројектни приједлог, укупно је 
реализовано 13 циклуса обуке, од 
чега девет неформалног и три ци-
клуса формалног програма оспосо-
бљавања. Препознали смо значај 
улагања у развој људских капаците-
та, организовањем програма обуке 
и оспособљавања у складу са захтје-
вима тржишта рада", рекао је Саша 
Каралић, пројект-менаџер у Развој-
ној агенцији "ПРЕДА".  
Кроз 13 циклуса прошло је преко 160 
кандидата, од којих је 130 успјешно 
завршило обуку. Иако су у фокусу 
првенствено биле незапослене осо-
бе, на захтјев привредних друштава 
обухваћени су и запослени радници 
који желе стећи додатне квалифика-
ције и вјештине.  

УЧЕНИЦИ ИДУ НА ДВИЈЕ БХ ОЛИМПИЈАДЕ

ДВАНАЕСТ ПОЛАЗНИКА ЗАВРШИЛО 
ОБУКУ ЗА ЦНЦ ОПЕРАТЕРЕ

Обука трајала шест мјесеци

Текст:  Деборах Совиљ

Двоје ученика Електротех-
ничке школе Приједор, Мар-
ко Бабић и Нађа Поповић, 
пласирали су се на БХ олим-
пијаде из програмирања и 

математике. Такмичења из 
ових наставних предмета 
требало би да буду одржана 
крајем маја, односно почет-
ком јуна.  
"Када су у питању математи-
ка и програмирање, можемо 

се похвалити да су наши уче-
ници из та два предмета ост-
варили пласман на државна 
такмичења: Марко Бабић из 
програмирања и Нађа Попо-
вић из математике. Желим 
им много среће у наставку 
такмичења", рекао је дирек-
тор Зоран Мршић. 
Ђаци ове школе остварили 
су добре резултате и на ре-
публичком нивоу. Пласира-
ти се на такво такмичење, 
успјех је сам по себи, а када 
се ради о чак три предме-
та, јасно је да иза тога стоји 
заједничко залагање и труд 
како ученика, тако и њихо-
вих професора. Из матема-
тике, физике и програми-
рања, ђаци ове приједорске 
школе показали су шта знају. 
Поносни на своје ђаке били 
су професори ментори који 
су их припремали за такми-

чење. Један од њих је Јасмин 
Бапић.
"Ми се сваке године при-
премамо за такмичење из 
математике. Радимо редов-
но на часовима додатне на-
ставе, али много времена 
ђаци проведу вјежбајући код 

куће. Ми, као њихови менто-
ри, објаснимо им све што не 
буде јасно, а радимо с њима 
додатно кад дођу у школу", 
истиче Бапић. 
Електротехничку школу При-
једор похађа 429 ученика. 

Електротехничка школа Приједор

Са републичког такмичења из математике

Програмери показали шта знају

Са састанка у Полицијској управи Приједор
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Негативни утицаји екрана на мозак

Текст:  Гордана Каурин

Прекомјерно излагање дјете-
та екранима спада у занема-
ривање с дугорочним посље-
дицама, сматрају стручњаци. 
Због претјеране изложености 
екранима, код дјеце се јавља 
екранизам и све чешћи про-
блеми с проговарањем. Кас-
није се јављају поремећаји 
пажње и дијете често нема 
двосмјерну комуникацију. 
Педијатар у Дому здравља 
Приједор Тања Кукић истиче 
да у најранијем узрасту, ако 

су дјеца превише изложена 
екранима, можемо запазити 
успорен когнитивни и неуро-
лошки развој.
„Веома често виђамо ка-
шњење у развоју говора код 
дјеце. Код веће дјеце, разно-
лики проблеми могу настати 
као посљедица претјераног 
излагања екранима. То се 
односи на поремећај пажње, 
учења, концентрације, а све 
то може да доведе до пада у 
школском успјеху. Дјеца могу 
да развију поремећај спа-
вања. Ако више гледају екра-

не, а мање се баве физич-
ком активношћу, ризикујемо 
гојазност која са собом носи 
неке друге компликације“, 
наводи Кукићева.
Мозак дјетета у прве три го-
дине је најосјетљивији и тада 
је негативан утицај највише 
изражен. Дјеци од три до 
шест година може се дозво-

лити гледање неких садржаја 
од пола сата до сат. Стручња-
ци поручују родитељима да 
и садржај којем излажу дје-
цу треба бити на матерњем 
језику, јер има случајева да 

дијете проговори на енгле-
ском. Психолози истичу да је 
родитељски посао озбиљан и 
одговоран. Код екранизма је 
видљиво да недостаје људс-
ка интеракција.  
Психолог у Центру за мен-
тално здравље у Приједору 
Вања Дејановић наглашава 
да родитељи имају изузетно 
важну улогу и да морају бити 
максимално посвећени дје-
тету.
„Када та интеракција и од-
нос остане неизграђен, не-
изграђене су и остале компо-
ненте једне личности, прије 
свега мислим на ту емотивну 
и менталну страну. Немогућ-
ност успостављања односа 
са другима, такође доводи 
до изостанка оних средстава 
у односу на које би се то биће 
осјећало оснажено и довољ-
но припремљено да одгово-
ри на захтјев свог живљења, 
да се снађе у неким новим 
ситуацијама", наводи Деја-
новићева.
Психолози кажу да родитељи 
морају бити посвећени дје-

тету, да му се обраћају, да 
слушају његове потребе и да 
му дају љубав и пажњу. Број-

ност дјеце са симптомима на 
које указује струка, аларм су 
за цјелокупно друштво, а на-
рочито родитеље да уколико 
желимо здраву дјецу, мора-
мо им вратити дјетињство са 
пуно игре с вршњацима, без 
екрана. 

КАКО ПРЕПОЗНАТИ ЕКРАНИЗАМ КОД ДЈЕЦЕ?

Текст:  Гордана Каурин

Све је већи проценат дјеце и 
одраслих који имају неку алер-
гију. Медицина напредује и стал-
но се проналазе нови лијекови против 
алергије, али је број алергичних особа 
у свијету све већи. Уколико имунолош-
ки систем превише реагује на иначе 
безопасне твари, ради се о алергији. 
Алергени који узрокују највећи број 
алергија су полен, гриње и храна. Зна-
кови алергије се појављују у различи-
тим облицима. Бројни симптоми се 
јављају као реакција на алерген. Нај-
чешћи типови реакција су: у носу, грлу, 
очима, кожне реакције, алергије на 
храну, те озбиљни и по живот опасни 
симптоми. У овом временском перио-
ду најчешће су алергије које захватају 
респираторне системе.
Тања Лукић, педијатар у Дому здравља 
Приједор, истиче да је ово вријеме се-
зонских алергија. 
“Ово је вријеме кад се почиње са те-
рапијама за сезонске алергије. Дјеца 
која имају дијагнозу, обично сад по-
чињу да користе редовну терапију и 
да се јављају на контроле, а код дјеце 
која још нису добила дијагнозу, сад се 

појављују прве тегобе, због чега 
се обраћају љекару. Сви се пла-
шимо системских алергијских ре-
акција које могу животно да угро-
зе дијете”, наводи др Лукић.
Алергије код одраслих могу бити 
опасне уколико дође до ширења 
алергијске реакције. Постоје ре-
акције раног типа преосјетљи-

вости и то су најчешће 
уртикаријалне реак-

ције, те ангиоеде-
ми, реакције које 

настају послије 
уједа стршљена 
или инсеката. 
У посљедње 
вријеме све су 
чешћи уједи па-

ука. Пацијенти 
прво треба да се 

јаве у Службу хитне 
помоћи. Дејан Еленков, шеф Одсје-
ка дерматовенеролошког одјељења 
у Болници “Др Младен Стојановић”, 
каже да су актуелне разне врсте алер-
гија.
“То су алергије на полен, поремећаји 
који иду с дисањем и кожним промје-
нама, осипи. Било је случајева да су се 
пацијенти осипали само зато што су 
спавали у просторијама које су биле 
отворене током дана, гдје је испред 
процвјетало дрвеће. Честе су алергије 
на чемпресе, већ је прошао времен-
ски период алергија на брезе, топо-
ле и лијеске. Долазе траве и корови 
који цвјетају, тако да је све већи број 
алергијских реакција. Већ су присутне 
и алергијске реакције на сунце”, поја-
шњава доктор Еленков.
Љекари препоручују опрез, поготово 
код особа које болују од аутоимуних 
болести. Савјетују да је најважније из-
бјегавати алергене који изазивају ре-
акције.

АЛЕРГИЈЕ МУЧЕ СВЕ ВЕЋИ 
БРОЈ ДЈЕЦЕ И ОДРАСЛИХ 

Психолог Вања Дејановић

Педијатар Тања Кукић

Текст:  Рената 
Ш. Новаковић

Поводом обиљежавања 
Европске седмице иму-
низације, приједорски 
Дом здравља органи-
зовао је крајем априла 
„Дане отворених врата“ 
током којих су вршени 
прегледи и вакцинација 
дјеце узраста 11-14 го-
дина против хуманог па-
пилома вируса (ХПВ) без 
претходног заказивања. 
Начелник Хигијенско-
епидемиолошке службе 
Дома здравља Приједор, 
Милица Отковић, навела 
је да је спровођење про-
цеса имунизације једна 
од најважнијих активно-
сти у систему здравстве-
не заштите становништ-
ва, а посебно дјеце.
"Да би се остварио на-
предак у самом процесу 
имунизације, потребно 
је изградити повјерење 
између родитеља и ље-
кара који обавља процес 
имунизације и на тај на-
чин превазићи баријере 
које у данашње вријеме 
постоје, а тичу се самог 
процеса имунизације и 
вакцина. Првенствено 
мислим на читање раз-
них медија и лаичко ту-
мачење неких података 
до којих се дође", навела 
је Отковићева.
Како су навели из ове 
установе, редовном и 
свеобухватном вакцина-
цијом могу се спријечити 

разна обољења и здрав-
ствене компликације.
"Овим путем позивам 
колеге које спроводе 
процес имунизације да 
слиједе примјере добре 
праксе везано за имуни-
зацију. Ту првенствено 
мислим на колеге пе-
дијатре који имају први 
контакт са родитељима, 
да им објасне сам процес 
вакцинације и да разјас-
не евентуалне дилеме 
ако их имају", додала От-
ковићева.
У Приједору је обухват 
имунизације за 2023. 
годину био релативно 
добар, наводе из Дома 
здравља.
"На поједине вакцине 
се родитељи јако добро 
одазивају, као на примјер 
на петовалентну вакцину. 
Ту је проценат обухвата 
дјеце за прошлу годину 
90 одсто, што је одлично, 
али зато имамо MMR вак-
цину коју примају дјеца 
са навршених 12 мјесеци 
и њен проценат за прош-

лу годину је 64 одсто, док  
је на ревакцинацији која 
иде са уписом у школу 
проценат већи и износи 
83 одсто", рекла је Отко-
вићева.
За прошлу годину укупан 
број особа вакцинисаних 
првом дозом ХПВ вак-
цине је 104 док је број 
ревакцинисаних 25. Из 
Дома здравља апелују да, 
уколико родитељи имају 
било какву дилему у вези 
са било којим типом вак-
цине, не само ХПВ-а, да 
позову доступне бројеве 
телефона у овој установи, 
како би добили исправну 
информацију.

ПРВУ ДОЗУ ХПВ ВАКЦИНЕ 
ПРИМИЛЕ 104 ОСОБЕ, 
РЕВАКЦИНИСАНО 25

Епидемиолог Милица 
Отковић

Др Дејан Еленков

илустрација/Pixabay
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Елена Торбица најуспјешнија 
такмичарка у прошлој години 

Продајем осам (8) кошница пчела са ројевима, 
ростфрај врцаљком, комплетним пчеларским 
прибором и кантама за мед. Мјесто Зецови. Само 
лично преузимање. Тел: 065/801-229.

Луксузан трособан стан 81 м2 у Вили „Стефан“ на првом спрату, 
намјештен, мијењам за једнособан у приземљу или мању приземну 
кућу без улагања, што ближе граду или у граду. Могуће је уз договор и 
узимање пословног простора у приземљу са могућношћу адаптације 
у стамбени око 30-40 м2 .

Предност – простор без степеница. 
Све информације на телефон: 065/300-824, нон-стоп.

Продајем викендицу у Ћели са окућницом и 
централним гријањем, може замјена за гарсоњеру, по 
договору. 
Све информације на телефон: 065/847-757

Текст:  Гордана Каурин 

У Приједору је одржано тродневно 
Првенство у шаху пензионера града 
Приједора. Пет првопласираних стекло 
је право учешћа на републичком так-
мичењу. Побједник Сретко Мајсторо-
вић истиче да је дугогодишњи шахиста 
и учесник бројних турнира.
„Ове године први пут сам учество-
вао на овом првенству. Надам се да 
ћу остварити што боље резултате и на 
републичком такмичењу“, изјавио је 
Мајсторовић. 
Слободан Брдар, предсједник Удру-
жења пензионера града Приједора, 
рекао је да ово првенство организују 
сваке године. 

„Прије свега ради се о љубитељи-
ма шаха, све су то колеге пензионери 
који, што ми је посебно драго, воле тај 
спорт. Ми смо за првих пет мјеста обез-
биједили и скромне новчане награде“, 
рекао је Брдар.
Шаховски судија Саво Челица каже да 
је такмичење било узбудљиво те да се 
скоро до задњег момента није знало ко 
ће бити у првих пет. 
„Ово је врло корисна игра и уједно бор-
ба против деменције. Турнир је проте-
као у коректној атмосфери, а до задњег 
кола било је неизвјесно ко ће бити пет 
првопласираних“, навео је Челица.
Републичко такмичење пензионера у 
шаху биће одржано у Теслићу, у сеп-
тембру.

ОДРЖАНО ШАХОВСКО ПРВЕНСТВО 
ПЕНЗИОНЕРА ГРАДА ПРИЈЕДОРА

Текст:  Зoрaн Сoвиљ 

Нaкoн зaвршeткa кoшaркaшкoг 
првeнствa у Прeмиjeр лиги БиХ и 
рaзличитoг тумaчeњa нoвих прa-
вилa дoигрaвaњa у бoрби зa oп-
стaнaк, Кoшaркaшки клуб “При-
jeдoр Спaртaк” ниje успиo дa oстaнe 
нa oвoм нивoу тaкмичeњa. У струч-
нoм штaбу истичу дa je тaкмичeњe 
у Прeмиjeр лиги БиХ зaхтjeвнo и 
кaдрoвски и финaнсиjски. 
“Сигурнo дa нe мoжeмo бити 
нajсрeћниjи исхoдoм oвe сeзoнe. 
Штo сe тичe сaмe сeзoнe, oд стaртa 
je билo jaкo тeшкo, aли знaли смo у 
штa сe упуштaмo. Искрeнo, зa oвaj 
рaнг тaкмичeњa пoтрeбнo je дoстa 

тoгa дa сe игрa нa oвoм нивoу. Ушли 
смo свjeснo у тo, хрaбрo смo крeну-
ли у ту причу. Mислим дa je пoчeтaк 
сeзoнe биo кoрeктaн. Скупили смo 
млaду eкипу кojу смo мoгли, с oб-
зирoм нa нaшe скрoмнe финaн-
сиjскe мoгућнoсти и мислим дa смo 
сe дoбрo бoрили у пoчeтку сeзoнe. 
Први диo сeзoнe биo je дoбaр. Дру-
ги диo биo je нeштo лoшиjи збoг 
пoврeдe нeких кључних игрaчa, кojи 
су прoпустили двa дo три мjeсeцa”, 
истичe трeнeр Дaнилo Пaлaлић. 
У упрaви нaглaшaвajу дa су зaдoвoљ-
ни нaчинoм нa кojи je Клуб oргa-
низaциoнo биo припрeмљeн зa нa-
ступ у Прeмиjeр лиги БиХ, дoдajући 
дa je приjeдoрски прeмиjeрлигaш, 

збoг нeдoстaткa другaчиjих услoвa, 
биo jeдини кojи сe тaкмичиo нa клa-
сичнo aмaтeрски нaчин. 
“Mи смo, дa кaжeм, aмaтeрски клуб, 
иaкo су сви у Прeмиjeр лиги aмaтeр-
ски клубoви. Meђутим, oни функ-
циoнишу кao прoфeсиoнaлни клубo-
ви. Сви њихoви игрaчи су углaвнoм 
зaпoслeни сaмo у спoртским клубo-
вимa у кojимa трeнирajу. Кoд нaс 
су игрaчи зaaпoслeни у oдрeђeним 
фирмaмa и нaкoн oбaвљeних пo-
слoвa, тaмo дoлaзe нa трeнингe. 
To je сигурнo jeдaн oд нeдoстaтaкa 
кojе смo имaли тoкoм сeзoнe”, кaжe 
Дрaгoслaв Кaбић, прeдсjeдник 
Упрaвнoг oдбoрa Клубa.  
Збoг пoдршкe публикe и вeћe жeљe 
и мoтивaциje дa сe дoђe дo пoбjeдe, 
дoмaћи тeрeн чeстo игрa прeсудну 
улoгу, a приjeдoрски кoшaркaши 
имaли су и ту oтeжaвajућу oкoлнoст 
дa су  диo  утaкмицa нa кojимa су 
били дoмaћини, мoрaли игрaти у 
Нoвoм Грaду. 
“Искрeнo гoвoрeћи, нa нeкe нaшe 
рeзултaтe дoстa је утицaлa прoмjeнa 
двoрaнe. Збoг рaдoвa нa рeкoнструк-
циjи нaшe двoрaнe, дoмaћe утaк-
мицe мoрaли смo игрaти у Нoвoм 
Грaду. Taмo смo мoрaли и трeни-
рaти, штo нaс je дoстa пoрeмeтилo, 
aли тaкo je кaкo je. Били смo сa пeт 
пoбjeдa нa крajу првoг диjeлa, у 
лиги зa oпстaнaк смo пружaли бoљe 
пaртиje. Нa крajу смo имaли исти 
брoj бoдoвa кao 'Пoсушje', jeдну 
мaњe oд 'Прoмa' и jeдну мaњe oд 
'Слaвиje', тaкo дa je билo бaш oнaкo 

густo у бoрби зa oпстaнaк”, кaжe 
Пaлaлић. 
У упрaви Клубa истичу дa je тaкми-
чeњe у Прeмиjeр лиги финaнсиjски  
вeoмa зaхтjeвнo. Пoхвaлили су иг-
рaчe кojи, кaкo кaжу, нису били 
нaдигрaни и кojи су у свaкoj утaк-
мици дaвaли мaксимум. У Клубу 
су зaхвaлни спoнзoримa, бeз чиje 
пoмoћи нe би мoгли дa сe тaкмичe. 
“Сeзoнa je изузeтнo скупa, 
гoстoвaњa су скупa, кao и кoтизa-
циje, a мoрaтe oбeзбиjeдити нoвaц 
зa свe тo. Нaрaвнo, ми смo имaли 
aпсoлутну пoдршку oвe гoдинe, 
приje свeгa Грaдa Приjeдoрa, имa-
ли смo пoдршку Рудникa жeљeзнe 
рудe 'Љубиja' и 'Aрцeлoр Mитaлa'. 
To су нaши нajзнaчajниjи спoнзoри 
и мнoгo им сe зaхвaљуjeм”, истичe 
Кaбић. 
Иaкo je кoнaчним тумaчeњeм нoвих 
прaвилa дoигрaвaњa зa oпстaнaк, 
Кoшaркaшки клуб “Приjeдoр Спaр-
тaк” звaничнo испao из Прeмиjeр 
лигe БиХ, joш увиjeк ниje свe из-
губљeнo. С oбзирoм дa je Лигa сa 12 
прoширeнa нa 14 клубoвa, укoликo 
неки клубoви рeзултaтски oствaрe 
прaвo нa прeлaзaк у виши рaнг, aли 
нe и финaнсиjску мoгућнoст, при-
jeдoрски клуб бићe пoзвaн дa сe 
пoнoвo тaкмичи у Прeмиjeр лиги. 
Укoликo дo тoгa нe дoђe, у Клубу 
кaжу дa ћe сe бoрити зa oсвajaњe 
првoг мjeстa у Првoj лиги Рeпубли-
кe Српскe, штo би их врaтилo у Прe-
миjeр лигу. 

КOШAРКAШИ „ПРИJEДOР СПAРTAКA“ 
НAДAJУ СE ПOВРATКУ У ПРEMИJEР ЛИГУ

.. ОГЛАСИ  ОГЛАСИ ..
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ПАВА МАРИН
(5.7.1941 - 2.4.2024)

У суботу, 11.5.2024. године, навршава се 40 
тужних дана од твог одласка.
Хвала ти за твоју несебичну љубав, благу 
нарав и у свакој прилици разуман савјет, које 
си нам пружала цијели живот. Недостајеш 
нам много свима.
Воле те твоји: супруг Миле, кћерка Свјетлана, 
унука Маја

5-24

Дана 5.5.2024. године навршавају се двије 
године откако је изненада преминула моја 

вољена супруга

ДРАГИЦА ПАВИЋ
(31.10.1953 - 5.5.2022)

Прошле су двије године пуне патње и туге за тобом, 
али сјећање на тебе, твоју доброту и неизмјерну љубав 
вјечно ће бити у мом болном срцу, као и твој лик титраће 
пред мојим очима у мојим сновима. Вјечно ћу те вољети 
и никад те нећу заборавити, вољена моја.
Хвала родбини, пријатељима и познаницима који те се 
сјећају, нису те заборавили, посјећују твој тихи вјечни 
дом. За мене ти ниси мртва, мртви су они који су 
заборављени.  Твој супруг Стево. 1-24

Дана 12.5.2024. године навршава се девет 
година од смрти нашег драгог брата

СВЕТОЗАРА ПРЕДОЈЕВИЋА
(1952 - 2015)

Утјехе нема, бол је доживотна. Љубав је вјечна. 
Много нам недостајеш, драги наш брате. Док 
живимо ми, живјеће и сјећање на тебе у нашим срцима.
Твоје сестре Нада и Мира и брат Неђо. 7-24

Дана 12.5.2024. навршава се година дана од 
смрти

СЛОБОДАНА ВРАБЦА

Брат Миленко са породицом
8-24

Дана 12.5.2024. навршава се година дана од 
смрти

СЛОБОДАНА ВРАБЦА

Супруга Госпа, синови Младен и Жељко, унуци Андреј и Ведран

8-24

Дана 10.5.2024. године навршава се осам 
година од смрти

ЗОРАНА ЗОКЕ ЈАЊЕТОВИЋА

Нека те анђели чувају, а ми ћемо у срцима 
заувијек да те носимо и волимо.
Недостајеш! Тога дана посјетићемо његову вјечну кућу.
Твоји мајка Зора и брат Горан са породицом.

18987

Дана 12.5.2024. године навршава се девет 
година од изненадне смрти нашег драгог 
супруга, оца и дједа

СВЕТОЗАРА ПРЕДОЈЕВИЋА
(1952 - 2015)

Бол и туга не мјере се временом, већ празни-
ном која је остала за тобом.
Твоји: супруга Мирјана, синови Жељко и Драган, снаха Тијана, унучад 
Марија и Марко

7-24

ДУЈО МИЛАНКО
(1958 - 2023)

Дана 17.5.2024. године навршава се година дана од смрти нашег 
драгог супруга, оца и деде. Прође претужна година, а дана нема да не 
мислимо на тебе и да те не спомињемо. Са тобом је отишао и дио нас, 
али се трудимо да наставимо онако како би ти желио. Остајеш вољен 
и незаборављен у нашим срцима. Помен ће се одржати у суботу, 
11.5.2024. године у 10:30 часова на Градском православном гробљу.
Твоји: супруга Јела, син Петар, кћерка Марина, зет Милош и унук Реља

9-24

Дана 9.5.2024. године навршило се 40 тужних дана 
од смрти

ДАРЕ (Благоја) ОБРАДОВИЋ рођ. ВИЛА

Остаће у сјећању по њеној топлини, осмијеху који 
је увијек носила са собом на лицу и спремности да 
помогне свима којима је била потребна.

18982

Дана 11.5.2024. 
навршава се 16 година 
од преране смрти мог 

вољеног и драгог брата

МИЛОРАДА МИЋЕ 
ПУЗИЋА

Ни сузе ни ријечи не могу ублажити тугу, бол, 
празнину коју си оставио за собом.
Твоја сестра Гина

9195

Тужно сјећање

ЈАГОДА ВРАБАЦ 
рођ. ПИЉИЋ

(5.5.1985 - 2024)

Син Миленко са породицом

2-24
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МЕМОРИЈАЛ “ДР МЛАДЕН СТОЈАНОВИЋ”

Текст:  КВ

На теренима Тенис клуба „Др Младен Стојано-
вић“ од 13. до 19. маја биће одржан јубиларни 
50. меморијал „Др Младен Стојановић“ који већ 
седамнаест година има статус ИТФ Фјучерс тур-
нира. 
“У Приједору постоји традиција играња тениса, 
тако да и ове године очекујемо масован одзив 
тенисера из разних крајева свијета, што сма-
трамо најбољом промоцијом нашег града кроз 
спорт и дружење младих”, изјавио је предсјед-
ник Тенис клуба „Др Младен Стојановић“ Горан 
Новић.
Према календару Турнира, од 13. до 14. маја 

биће одржани квалификациони мечеви, након 
чега ће свечаним отварањем бити означен по-
четак главног турнира, на којем ће учествовати 
тенисери из преко 25 земаља. Финале дубла 
предвиђено је 18, а у синглу 19. маја. Тенисери 
ће се борити за наградни фонд од 15.000 долара. 
Побједници, поред новчане награде,  освајају и 
15 бодова на званичној АТП листи, а финалисти 
осам бодова. Организатор Турнира је Тениски 
клуб „Др Младен Стојановић“ Приједор, а по-
кровитељи Град Приједор и Министарство за по-
родицу, омладину и спорт Републике Српске, уз 
подршку бројних спонзора. 

МЕЂУНАРОДНА УЛИЧНА ТРКА У 
ПРИЈЕДОРУ 15. МАЈА

Текст:  Тања Мандић 

Традиционалне 63. Међународне 
уличне трке "Приједор 2024" биће 
одржане 15. маја, а промотер ће бити 
Драгослав Прпа, репрезентативац 
Југославије и Србије, вишеструки по-
бједник Међународних уличних трка у 
Приједору. На сједници Организацио-
ног одбора потврђено је да се, поред 
приједорских основаца и средњош-
колаца, очекује учешће атлетичара 
из Америке, Русије, Кеније, БиХ и зе-
маља региона.
“Све припреме теку по плану и оче-
кујемо добру уличну трку. Одзив је 
добар код сениора и сениорки, а стан-
дардно највећи одзив ће бити код на-
ших школараца. Још да нас вријеме 
послужи, и све ће бити у реду“, ре-
као је Вељко Јањетовић, предсједник 
Друштва педагога физичке културе 
Приједор.
Зоран Радиновић, тренер АК „Прије-
дор“, рекао је да овогодишња трка до 
сада има најбољи одзив атлетичара. 
„Долазе нам заиста врхунски атле-
тичари. Међу њима је Словенац Јан 
Кокељ, који је побиједио на тркама у 
Приједору 2022. године, као и прош-
логодишњи побједник, Кенијац Мајо 
Кимајо, потом Американци, Руси и 
многи други атлетичари из регона. Ту 
је и награда за обарање рекорда ста-
зе“, казао је Радиновић.
Уличне трке већ годинама се налазе 
у календару Европске атлетске асо-
цијације, која сваке године окупи око 
3.000 тркача и десетак хиљада гледа-

лаца, што је довољан разлог за подр-
шку Министарства за породицу, омла-
дину и спорт РС.
“Ми годинама подржавамо Међуна-
родне уличне трке у Приједору. Сигур-
но да оне својим квалитетом то и за-
служују, када погледате број учесника 
и број земаља. То ће бити један висок 
ниво, висок рејтинг традиционалне 
Међународне уличне трке у Прије-
дору, тако да наша подршка сигур-
но неће изостати”, изјавио је Ненад 
Рађић из ресорног министарства.
Град Приједор поносан је на 63. Међу-
народне трке, манифестацију која је 
дио програма обиљежавања 16. маја, 
Дана града. Ово ће, како је речено, 
бити још један величанствен догађај 
у Приједору, јер ће окупити велика 
имена из свијета атлетике. Побједни-
ке очекује и значајан наградни фонд.
„Градоначелник Приједора Слободан 
Јавор ове године је инсистирао да на-
граде буду значајне за главну трку и у 
мушкој и у женској конкуренцији. На-
граде су по 1.000 евра, што ову трку 
и по наградама сврстава у једну од 
најзначајнијих у овом дијелу Евро-
пе“, рекао је Александар Миљешић, 
начелник Одјељења за културу, међу-
народну сарадњу, спорт и невладине 
организације.
Организатор Међународних уличних 
трка је приједорско Друштво педагога 
физичке културе, а покровитељи Град 
Приједор и Министарство за породи-
цу, омладину и спорт Републике Ср-
пске.

архив КВ

"ТРКА МИРА" ДОЧЕКАНА У 
ПРИЈЕДОРУ

Текст:  Рената Шикањић Новаковић

У Приједору су дочекани учесници 
“Трке мира” који су након Португала, 
Шпаније, Француске, Швајцарске, Ита-
лије, Словеније и Хрватске дотрчали и 
у Републику Српску. Поред Приједора, 
у овом догађају учествовали су Нови 
Град, Бањалука, Градишка и Козарска 
Дубица. Координатор “Трке мира” за 
БиХ Амур Башић изразио је велико за-
довољство због учествовања у једном 
овако племенитом догађају.
“У Приједору нас је дочекала лијепа 
атмосфера и много људи који желе да 
слушају о миру. Мир је важна ствар за 
све нас и вјерујемо да ова трка може 
да инспирише људе у свим аспектима 
живота. Да се потрудимо да мир, хар-
монија и толеранција буду присутни у 

нашим животима, а не као нека удаље-
на тема. Сви можемо урадити нешто за 
мир, јер мото ове наше трке је ‘Твој је 
први корак’ што значи да свако може 
да уради нешто за мир”, поручио је Ба-
шић.
Бакљу, која је симбол ове трке, носи 
међународни тим тркача кроз двадесе-
так европских земаља на рути дужине 
око 21.000 километар.
У Приједору се овој трци придружило 
петнаестак чланова Атлетског клуба 
“Приједор”. Тренер Зоран Радиновић 
присјетио се ранијих времена и тада-
шњег учешћа овог клуба на тркама.
 “Прије рата деведесетих година уче-
ствовали смо тако што смо у Приједо-

ру дочекали штафету мира. Сјећам се, 
једне године смо трчали од Приједора 
до Прњавора, један дан, док смо други 
дан трчали од Прњавора до Дервенте. 
Тада смо претрчали око 150 километа-
ра. Трчали смо поново и 2000. године 
када је ‘Трка мира’ дошла у наш град”, 
рекао је Радиновић.
У име Градске управе, учеснике 
“Трке мира” поздравио је начелник 
Одјељења за културу, међународну 
сарадњу, спорт и невладине организа-
ције Александар Миљешић који је на-
гласио да је велика част за Приједор да 
буде дио овако једног догађаја.
 “Ово је величанствена трка која про-
лази кроз цијели свијет и свакако да је 
велика ствар да се Приједор налази у 
центру свјетског збивања ове трке. Трка 
има за циљ промоцију мира. На дис-

кретан начин скренута је пажња да сва-
ко може да уради оно што је до њега 
како би промовисао мир, а то су управо 
и неки постулати на којима се заснива 
политика града Приједора и Градске 
управе Приједор. Приједор је познат 
као мултиетничка средина, отворена за 
сарадњу, отворена за све наше суграђа-
не било које вјере и нације. Дакле,ова 
промоција мира је нешто на чему ми 
радимо свакодневно и ово је само јед-
на од манифестација која иде у прилог 
томе”, нагласио је Миљешић.
“Трка мира” у трајању од осам мјесеци 
имаће своје велико финале у октобру 
ове године, у Мађарској. 


